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Beslutande 
 

Jonas Erlandsson (S), ordförande 
Anders Andersson (KD), vice ordförande §§ 101–135 
Angelica Katsanidou (S) 
Per Wimarsson (S) 
Malin Wimmerström (S) 
Åke Jägerö (S) 
Lena Persson (S), ersättare för Rosie Folkesson (S) 
Mattias Wärnsberg (S) 
Peter Högberg (S), ersättare för Cecilia Hammar (S) 
Peter Vretlund (S) 
Leila Radovic (S) 
Elin Seinehed (S) 
Martina Aronsson (S) 
Per Adolfsson (S), ersättare för Maria Ixcot Nilsson (S) 
Henrik Nilsson Bokor (S) 
Mattias Adolfson (S) 
Malin Anell (S) 
Anders Henriksson (S) §§ 101–138 
Steve Sjögren (S), ersättare för Pia Edin (S) 
Sara-Lisa Ekdal (S), ersättare för Jonas Hellberg (S) 
Marie Fransson (S) 
Lasse Johansson (S) 
Ilko Corkovic (S) 
Per-Olof Johansson (S), ersättare för Gunilla Johansson (S) §§ 101–149 
Kristina Sjöström (S) §§ 101–149 
Karin Helmersson (C) 
Ingela Pettersson (C), ersättare för Joachim Starck (C) 
Magnus Danlid (C) 
Mahmoud Al Mokdad (C) 
Bengt Törnblad (C), ersättare för Anna Lundgren (C) 
Emmy Ahlstedt (C) §§ 101–137 
Lena Granath (V) 
Daniel Ståhl (V) 
Jonny Andersson (V) 
Gylfi Saemundsson (V) 
Sara Kånåhols (M) 
Malin Sjölander (M) 
Emil Jörgensen (M), ersättare för Elin Sjölander Landerdahl (M) 
Åsa Ottosson (M) 
Robin Hanzl (M) 
Lennart Hellström (M) 
Pär-Gustav Johansson (M) 
Daniel Lindvall (M) 
Sven Sparavec (M) 
Emma Lilliehorn (M) 
Monica Ljungdahl (M) 
Carl Dahlin (M) 
Eila Medin (M) 
Jimmy Loord (KD) 
Maud Ärlebrant (KD) 
Åke Nilsson (KD), ersättare för Gudrun Brunegård (KD) 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
Margreth Johansson (KD) 
Arne Sjöberg (KD) 
Helena Berzelius (KD), ersättare för Nathalia Johansson (KD) 
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 Martin Kirchberg (SD) 
Bo Karlsson (SD) 
Leif Gustavsson (SD) 
Erik Arvidsson (SD) 
Sune Olsson (SD), ersättare för Leif Axelsson (SD) 
Anni Juhl Nielsen (SD) 
Petra Whidotti (S), ersättare för Michael Erlandsson (SD) 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
Claus Zaar (SD) 
Göran Gustafsson (SD) 
Petra Gustafsson (SD) 
Göran Bågenholm (SD) 
 

Övriga närvarande Carl-Viktor Svensson (KD), regionråd med yttranderätt §§ 101–135 
Ingeborg Eriksson, regiondirektör 
Ann-Sofie Hedenstein, kanslidirektör 
Anna Larsdotter, Region Kalmar läns revisorer § 102 
Johan Jarl, regionsekreterare 

   

Justering Sker digitalt. 
 
 
Paragrafer 101–111, 113–120, 124–153 

(112, 121–123 omedelbart justerade) 
 

 
  

Ordförande Jonas Erlandsson (S) 
 

 

Justerare Martina Aronsson Sven Sparavec  
  
Sekreterare Johan Jarl 
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§ 101   

Civil beredskap och säkerhetsskydd 

Bakgrund 
Information redovisas om Region Kalmar läns arbete med civil beredskap 
och säkerhetsskydd. 
--- 

Föredragande 
Johanna Schelin, hållbarhetschef 
Helena Berglund, beredskapsplanerare 
Joel Rydh, säkerhetsstrateg 
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§ 102 

Aktuellt från revisorerna 

Bakgrund 
Information om revisorernas arbete och revisionsprocessen redovisas. 
Regionfullmäktige utser förtroendevalda revisorer för varje mandatperiod. 
Till stöd för sitt arbete har revisorerna ett revisionskontor. 
Revisorerna ska pröva om Region Kalmar läns verksamhet sköts på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, om 
räkenskaperna är rättvisande samt om den interna kontrollen inom 
nämnderna är tillräcklig. Detta inkluderar även granskning av regionens hel- 
och delägda bolag. 
--- 

Föredragande 
Anna Larsdotter, Region Kalmar läns revisorer 
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§ 103  Ärendenummer RS 2023/13 

Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner föredragningslistan för mötet. 
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§ 104  Ärendenummer RS 2023/13 

Val av justerare 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Martina Aronsson (S) och Sven Sparavec (M) att 
tillsammans med ordförande justera mötets protokoll. 
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§ 105 

Interpellationer och frågor 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att inkomna interpellationer och frågor får 
ställas. 

Bakgrund 
Ledamöter i regionfullmäktige har möjlighet att ställa interpellationer och 
frågor för att inhämta upplysningar. 
Inför mötet har följande interpellationer inkommit: 

1. Kommer majoriteten att hålla sina vallöften, ställd av Jimmy Loord 
(KD) (RS 2023/1323). 

2. Läget på Oskarshamns sjukhus - Kommer majoriteten börja lyssna, 
ställd av Jimmy Loord (KD) (RS 2023/1330). 

3. Väntetiderna till utredning och behandling inom barn- och 
ungdomspsykiatrin, ställd av Malin Sjölander (M) (RS 2023/1329). 

4. Regional kulturkanon, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 2023/1333). 
5. Personalsituationen på Oskarshamns sjukhus, ställd av Åsa Ottosson 

(M) (RS 2023/1340). 
6. Vad gör regionstyrelsens ordförande för att stärka den fast anställda 

sjukvårdspersonalen, ställd av Claus Zaar (SD) (RS 2023/1341). 
7. Varför budgeteras inte hyrpersonalen, ställd av Claus Zaar (SD) (RS 

2023/1342). 
8. Hur ser du på framtiden för Västerviks och Oskarshamns sjukhus, 

ställd av Bo Karlsson (SD) (RS 2023/1343). 
9. Hur ska regionen säkerställa att läkare med utländsk bakgrund kan 

tillräckligt bra svenska och att patient och läkare inte riskerar att 
missförstå varandra, ställd av Petra Gustafsson (SD) (RS 2023/1344). 

10. Vad görs för att stärka yrkesgruppen medicinska sekreterare, ställd av 
Bo Karlsson (SD) (RS 2023/1345). 

11. Har regionen några planer på att bygga upp ett läkemedelslager, 
ställd av Anni Juhl Nielsen (SD) (RS 2023/1346). 

12. Fungerar första linjens barn- och ungdomspsykiatri som det var tänkt, 
ställd av Anni Juhl Nielsen (SD) (RS 2023/1347). 

13. Vad kostar HVO-användningen, ställd av Martin Kirchberg (SD) (RS 
2023/1348). 
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Därutöver finns följande interpellation från föregående möte den 2 juni 
2023: 
1. Vad kommer den framtida busstrafiken att kosta, ställd av Martin 

Kirchberg (SD) (RS 2023/852). 
Inför mötet har följande frågor inkommit: 
1. Region Kalmar län bör se över utgiften för uteblivna besök, ställd av 

Monica Ljungdahl (M) (RS 2023/1322). 
2. Tillgänglighetsvandring på folkhögskolorna, ställd av Carl Dahlin 

(M) (RS 2023/1334). 
3. Kommer sparkraven och förändringarna i Oskarshamn att påverka 

Västerviks sjukhus, ställd av Maud Ärlebrant (KD) (RS 2023/1336). 
4. Konsekvenser av nedläggning av BUP-mottagningen i Vimmerby, 

ställd av Åke Nilsson (KD) (RS 2023/1361). 
5. P-plats för akutpatienter på LSK, ställd av Sven Sparavec (M) (RS 

2023/1360). 
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§ 106  Ärendenummer RS 2022/717 

Svar på medborgarförslag - Fri parkering vid vård av 
barn på länets sjukhus 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om fri parkering vid vård av 
barn på länets sjukhus med redovisat yttrande. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att föräldrar ska få 
parkeringskort som gäller på något av länets sjukhus, vid vistelse på 
sjukhuset för behandling av sitt barn. 
Yttrande 
Att det finns önskemål om fri parkering i enlighet med medborgarförslaget 
finns det full förståelse för. I Region Kalmar län har det funnits vissa 
möjligheter att få tillstånd för gratis parkering vid sjukhusen. Olika kliniker 
på sjukhusen har själva ordnat med parkeringstillstånd och det har inte 
funnits en enhetlighet kring vilka kriterier som krävs för att få tillstånd av det 
aktuella slaget. 
Möjligheterna att få tillstånd för gratis parkering vid länets sjukhus har alltså 
sett olika ut, beroende på verksamheterna. Ett arbete pågår sedan en tid 
tillbaka för att se över och samordna rutiner, och göra dem enhetliga vid 
länets sjukhus. Detta är av vikt för att behandla länets alla invånare utifrån 
samma principer. 
Likställighetsprincipen i kommunallagen stadgar att kommuner och regioner 
ska behandla sina medlemmar lika, om det inte finns sakliga skäl för något 
annat. Omvärldsbevakning inom området visar att det finns svårigheter med 
tillstånd för gratis parkering, bland annat då det är svårt att hitta ett upplägg 
som blir rättvist och i enlighet med gällande lagstiftning. Hanteringen av 
parkeringsbiljetterna behöver ske på ett ordnat sätt eftersom det är förenat 
parkeringsövervakning. Med gratisbiljetter följer ökad administration, risk 
för missbruk men även ekonomiska aspekter som också behöver tas i 
beaktande. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 151 den 13 juni 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget med om fri parkering vid 
vård av barn på länets sjukhus med redovisat yttrande.” 
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Överläggning 
1. Mattias Adolfson (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 

regionstyrelsens förslag. 
2. Petra Gustafsson (SD) föreslår att regionfullmäktige ska bifalla 

medborgarförslaget. 
--- 
Efter avslutade överläggningar frågar ordförande om regionfullmäktige 
beslutar enligt Mattias Adolfsons (S) eller Petra Gustafssons (SD) förslag. 
Han finner att regionfullmäktige beslutar enligt Mattias Adolfsons (S) 
förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 151 den 13 juni 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 25 april 2023. 
3. Medborgarförslag om fri parkering vid vård av barn vid länets 

sjukhus. 
 
Protokollsutdrag till: Förslagsställaren 
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§ 107  Ärendenummer RS 2022/1614 

Svar på medborgarförslag – Slopa avgiften för att ta 
med cykel på tågen i regionen 

Beslut 
Regionfullmäktige bifaller medborgarförslaget som inarbetas i den 
kommande regionplanen då regionfullmäktige fastställer avgifter för 
nästkommande år. 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit till Region Kalmar län med förslag om 
att avgiften för att ta med sig en cykel på tågen ska avskaffas. 
Förslagsställaren gör en jämförelse med regionerna Jönköping, Blekinge, 
Östergötland och Kronoberg som gemensamt redovisar en avgiftsfrihet för 
en medtagen cykel på tågen. 
Förslagsställaren menar att en avgiftsfrihet skulle gynna resandet med 
kollektivtrafik. 

Yttrande 
Kalmar länstrafik erbjuder resa med cykel i mån av plats på länets 
regionbussar, Öresundståg och Krösatåg med en trafikering Kalmar–
Emmaboda och Emmaboda–Karlskrona. Det är inte möjligt att boka plats för 
en cykel då det inte finns någon garanti om ledig plats. Under 2022 såldes 
405 cykelbiljetter med en uppskattad intäkt av 10 935 kronor (biljettpris á 27 
kronor). 
Kalmar länstrafik har idag en avgift för medtagen cykel men föreslår nu att 
avgiften tas bort likt övriga närliggande regioner från och med den 1 januari 
2024. Genom ett införande av en avgiftsfrihet att ta med en cykel, i mån av 
plats, förenklas regelverket och hanteringen av biljetter bör gynna resandet. 
En förändring skulle innebära att Kalmar länstrafik har samma resevillkor 
som övriga regioner i södra Sverige (RSS) jämte Östergötland. 
--- 
Ärendet har behandlats av kollektivtrafiknämnden § den 24 augusti 2023. 
Nämnden föreslog regionfullmäktige att bifalla medborgarförslaget samt att 
det inarbetas i kommande regionplan. 
Regionstyrelsen lämnade § den 13 september 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige bifaller medborgarförslaget som inarbetas i den 
kommande regionplanen då regionfullmäktige fastställer avgifter för 
nästkommande år.” 
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Överläggningar 
Peter Vretlund (S), Sara Kånåhols (V) och Petra Gustafsson (SD) föreslår att 
regionfullmäktige ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt Peter Vretlunds (S), Sara Kånåhols (V) och Petra Gustafssons (SD) 
förslag. Han finner att så är fallet. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 13 den 13 september 2023. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 83 den 24 augusti 

2023. 
3. Tjänsteskrivelse från kollektivtrafiknämnden daterad den 8 mars 

2023. 
4. Cykelguide 2023. 
5. Medborgarförslag – Att avgiften för att ta med sig cykel på tågen i 

regionen slopas. 
 
Protokollsutdrag till: Förslagsställaren 
  Regionstyrelsens budgetberedning 
  Ekonomidirektör 
  Trafikdirektör 
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§ 108  Ärendenummer RS 2023/1233 

Överlämnande av medborgarförslag - 
Högkostnadsskydd på 1177.se 

Beslut 
Regionfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till regionstyrelsen för 
beslut. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige har mottagit ett medborgarförslag om att det genom e-
tjänsterna på 1177.se ska gå att se om man uppnått högkostnadsskyddet samt 
vilket datum man gjort detta. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att medborgarförslaget ska 
överlämnas till regionstyrelsen för beslut, eftersom det är inom 
regionstyrelsens ansvarsområde. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
Medborgarförslag - Högkostnadsskydd på 1177.se. 
 
Protokollsutdrag till: Regionstyrelsen 
  Regionstab kansli 
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§ 109  Ärendenummer RS 2023/1259 

Överlämnande av medborgarförslag - Region Kalmar 
län ska bojkotta företag på Ukrainas "svarta lista" 

Beslut 
Regionfullmäktige överlämnar förslaget till regionstyrelsen för beslut. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige har mottagit ett medborgarförslag om att Region Kalmar 
län ska införa en bojkott av varor från företag på Ukrainas ”svarta lista”, 
över företag med verksamhet i Ryssland. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige ska överlämna 
medborgarförslaget till regionstyrelsen för beslut, eftersom det är inom 
regionstyrelsens verksamhetsområde. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
Medborgarförslag - Region Kalmar län ska bojkotta företag på Ukrainas 
"svarta lista". 
 
Protokollsutdrag till: Regionstyrelsen 
  Regionstab kansli 
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§ 110  Ärendenummer RS 2021/1288 

Gemensam målbild för Nära vård tillsammans med 
länets kommuner 

Beslut 
• Regionfullmäktige antar ”Länsgemensam målbild och strategi för Nära 

vård för Region Kalmar län och länets 12 kommuner”. 

• Regionfullmäktige antar ”Gemensam arbetsprocess för omställning till 
nära vård”. I arbetet ingår att kartlägga, analysera och utvärdera 
nuvarande ansvarsfördelning och befintliga avtal inför kommande avtal 
och överenskommelser. 

• Region Kalmar län och länets kommuner ska ha en gemensam 
systemledning, med utgångspunkt från Länsgemensam ledning i 
samverkan inom socialtjänst och angränsande område hälso- och 
sjukvård samt skola, för att stödja samverkan och följa upp 
omställningen. 

• Regionfullmäktige ger Länsgemensam ledning i uppdrag att arbeta fram 
en Gemensam plan för primärvården i länet med ”Gemensam 
arbetsprocess för omställning nära vård” som grund. 

• Beslutet gäller under förutsättning av att såväl Region Kalmar län som 
samtliga kommuner i länet fattar likalydande beslut. 

Bakgrund 
Av regionplan 2022–2024 följde ett uppdrag att redovisa en gemensam 
målbild för Nära vård tillsammans med länets kommuner. Uppdraget 
redovisades i regionstyrelsen den 13 september 2023. Nedan följer 
slutredovisningen av uppdraget som resulterar i gemensamma beslut med 
länets samtliga kommuner under hösten 2023. 

Slutredovisning 
Utifrån propositionen om nära vård (2019/20:164) pågår en omställning i 
hälso- och sjukvården som handlar om att tillgängligheten och kontinuiteten 
till primärvården ska öka samt att patienterna ska vara mer delaktiga och ges 
en personcentrerad vård. Målsättningen är att primärvården är navet i vården 
och samspelar med annan hälso- och sjukvård och med socialtjänst och 
skola. 
Grunden i nära vård är ett personcentrerat arbetssätt som utgår från 
individens behov och förutsättningar. Nära vård är inte en ny 
organisationsnivå eller en ny benämning på dagens primärvård, även om 
primärvården utgör kärnan i den nära vården. Nära vård är snarare ett nytt 
sätt att arbeta med hälsa, vård och omsorg. En mer tillgänglig, närmare vård 
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kan tillsammans med nya arbetssätt i vården innebära att resurserna inom 
vård och omsorg kan användas bättre och därmed räcka till fler. 
Hälso- och sjukvård och omsorg står inför en rad långsiktiga och strukturella 
utmaningar. En starkt bidragande faktor är att befolkningen lever allt längre, 
och under den kommande 10-årsperioden prognostiseras gruppen 80 år och 
äldre att öka med cirka 50 procent. Den demografiska förändringen, med 
åldrande befolkning och färre i arbetsför ålder, leder till stora utmaningar när 
det gäller att finansiera, och inte minst bemanna, hälso- och sjukvården och 
omsorgens verksamheter. Regioner och kommuner behöver ställa om för att 
bättre kunna möta denna utmaning – en utmaning som redan är påtaglig i 
vissa delar av våra egna verksamheter. Det ökande behovet av hälso-, 
sjukvård och omsorg behöver också mötas på ett kostnadseffektivt sätt. 
För en långsiktig och hållbar utveckling av verksamheten är det av stor vikt 
att regionen tillsammans med länets kommuner utvecklar sina arbetssätt och 
förändrar sina organisationer, bland annat genom ett innovativt och 
ändamålsenligt nyttjande av ny teknik och digitala tjänster. Ett mer 
främjande, förebyggande och proaktivt arbetssätt är också en utveckling som 
kan ge ett mer ändamålsenligt och effektivt resursutnyttjande. 
En långsiktig samverkan, mellan den regionala och kommunala nivån, är en 
framgångsfaktor i det fortsatta omställningsarbetet. Samverkan kring en 
gemensam struktur för planering av vård och omsorg och hur den ska 
utformas och utvecklas är en förutsättning för att kunna tillhandahålla en 
sammanhängande vård och omsorg. 
Andra centrala aspekter för samverkan är att regionen och kommunerna i 
länet har en gemensam målbild för omställningen, en gemensam 
systemledning samt en struktur för hur omställningen ska följas upp. 
Samverkan bör inte bara ske mellan regionernas och kommunernas 
primärvård utan också med andra berörda verksamheter och aktörer, t.ex. 
tandvården, socialtjänsten, skolan och dess elevhälsa, den specialiserade 
vården samt med aktörer inom det civila samhället och genom 
samordningsförbundet. Inom ramen för samverkan är det viktigt att det 
hälsofrämjande, förebyggande och det habiliterande/rehabiliterande arbetet 
prioriteras. 
Region Kalmar län och länets kommuner har idag en väletablerad och 
välfungerande samverkan, den behöver emellertid vidareutvecklas och 
förstärkas för att kunna ställa om till en nära vård. 

Kalmar läns målbild för nära vård 
Samtliga regioner och kommuner har, genom SKR, träffat en 
överenskommelse med staten om att vidareutveckla den nära vården 
”Överenskommelse om en God och nära vård”. Den överenskommelsen 
fastställer bland annat behovet av en gemensam målbild för nära vård i 
respektive län. 
I Kalmar län finns en struktur för samverkan - Länsgemensam ledning i 
samverkan inom socialtjänst och angränsande område hälso- och sjukvård 
samt skola. Mot bakgrund av ovanstående och den gällande 
överenskommelsen om en god och nära vård fick Länsgemensam ledning i 
uppdrag att under hösten 2021 ta fram en gemensam målbild för 
omställningen till Nära vård i Kalmar län. Målbilden har formats utifrån 
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synpunkter som samlats in genom workshops i länsgemensam ledning, 
öppna dialogmöten med medarbetare, gemensam ledningsutbildning kring 
nära vård för länsgemensam ledning och kommun- och regionledningar, 
dialog med invånarrepresentanter och enkäter. I november 2022 togs beslut 
inom Länsgemensam ledning att godkänna framtaget förslag 
”Länsgemensam målbild och strategi för Nära vård för Region Kalmar län 
och länets 12 kommuner ”se bilaga 1. Regionen och kommunerna har 
därefter i dialog ringat in viktiga förutsättningar för arbetet framåt som 
konkretiserats i en ”Gemensam arbetsprocess för omställning till nära vård”, 
se bilaga 2. 
Den gemensamma målbilden visar riktningen och stödjer arbetet med 
omställning för regionen och länets kommuner. Målbilden utgör en grund för 
vidare arbete med handlingsplaner och aktiviteter. 
Arbetet framåt 
Omställningen till nära vård kommer att innebära förändrade arbetssätt inom 
vård och omsorg som kan få organisatoriska och ekonomiska konsekvenser. 
Dessa konsekvenser behöver belysas, följas och analyseras. 

En gemensam plan för primärvården i länet 
Kalmar läns målbild för nära vård är den gemensamma utgångspunkten i det 
framåtsyftande arbetet för kommunerna och regionen i framtagandet av en 
gemensam plan för primärvården i länet. Länsgemensam ledning får i 
uppdrag att arbeta fram en sådan plan som ska utgöra den gemensamma 
plattformen där Region Kalmar län och länets kommuner formulerar och 
tydliggör gemensamma områden för fortsatt arbete, förutsättningar för 
samsyn och hur vi gemensamt följer upp arbetet, se bilaga 2 ”Gemensam 
arbetsprocess för omställning till nära vård”. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 186 den 13 september 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”• Regionfullmäktige antar förslaget till ”Länsgemensam målbild och 
strategi för Nära vård för Region Kalmar län och länets 12 kommuner”. 
• Regionfullmäktige antar ”Gemensam arbetsprocess för omställning till nära 
vård”. I arbetet ingår att kartlägga, analysera och utvärdera nuvarande 
ansvarsfördelning och befintliga avtal inför kommande avtal och 
överenskommelser. 
• Region Kalmar län och länets kommuner ska ha en gemensam 
systemledning, med utgångspunkt från Länsgemensam ledning i samverkan 
inom socialtjänst och angränsande område hälso- och sjukvård samt skola, 
för att stödja samverkan och följa upp omställningen. 
• Regionfullmäktige ger Länsgemensam ledning i uppdrag att arbeta fram en 
Gemensam plan för primärvården i länet med ”Gemensam arbetsprocess för 
omställning nära vård” som grund. 
• Beslutet gäller under förutsättning av att såväl Region Kalmar län som 
samtliga kommuner i länet fattar likalydande beslut.” 
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Överläggningar 
Emmy Ahlstedt (C), Malin Sjölander (M), Bo Karlsson (SD), Sara Kånåhols 
(V), Carl Dahlin (M), Anni Juhl Nielsen (SD), Angelica Katsanidou (S) och 
Kristina Sjöström (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt Emmy 
Ahlstedts (C), Malin Sjölanders (M) med fleras förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 186 den 13 september 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 6 september 2023. 
3. Länsgemensam målbild och strategi för Nära vård för Region Kalmar 

län och länets 12 kommuner. 
4. Gemensam arbetsprocess omställning nära vård. 

 
Protokollsutdrag till: Kalmar läns kommuner 
  Hälso- och sjukvårdsdirektör 
  Primärvårdsdirektör 
  Planeringsdirektör 
  Samordnare nära vård 
  Länsgemensam ledning 
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§ 111  Ärendenummer RS 2023/737 

Handlingsprogram 2023–2025 - Livsmedelsstrategi för 
Kalmar län 

Beslut 
Regionfullmäktige antar Handlingsprogram 2023–2025 - Växande värde, 
Livsmedelsstrategi för Kalmar län. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från Moderaterna, Kristdemokraterna och 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 

Bakgrund 
Kalmar län har sedan år 2016 en regional livsmedelsstrategi med tillhörande 
handlingsprogram. Ett förslag till uppdaterat handlingsprogram har varit ute 
på remiss. Grundtexterna har aktualitetsgranskats, men strategier, mål och 
delmål är desamma som i nu gällande dokument och är därmed inte 
remissbehandlade. Remissförfarandet avser synpunkter på de föreslagna 
aktiviteterna i handlingsprogrammet 2023–2025. 
Inkomna synpunkter, med huvudmännens kommentar och förslag till 
ändringar, redovisas i en separat samrådsredogörelse. Den slutliga versionen 
av handlingsprogrammet antas av livsmedelsstrategins huvudmän, det vill 
säga av Region Kalmar län, Länsstyrelsen Kalmar län och LRF Sydost. 
--- 
Ärendet har behandlats av regionala utvecklingsnämnden § den 17 maj 2023. 
Nämnden föreslog regionfullmäktige att anta Handlingsprogram 2023–2025 
- Växande värde, Livsmedelsstrategi för Kalmar län. 
Regionstyrelsen lämnade § 154 den 13 juni 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige antar Handlingsprogram 2023–2025 - Växande värde, 
Livsmedelsstrategi för Kalmar län”. 
--- 
Överläggning 
1. Erik Arvidsson (SD) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 

redovisat förslag till Handlingsprogram 2023–2025 – Växande värde, 
Livsmedelsstrategi för Kalmar län, med följande ändringar och tillägg:  
- Följande skrivs i förordet på s.4: ”De gröna och blå näringarna i 

livsmedelskedjan”. 
- FN:s livsmedels- och jordbruksorganisations (FAO) rapport som 

påtalar vikten av kött, ägg och mjölk som källor till näringsämnen, 
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från den 25 april 2023, ska beaktas och arbetas in i 
handlingsprogrammet. 

- Handlingsprogrammet ska byggas på vad konsumenten faktiskt 
efterfrågar, inte vad politiker tycker att de borde efterfråga.” 

Pär-Gustav Johansson (M) och Jimmy Loord (KD) instämmer i första 
och andra strecksatsen. 

2. Pär-Gustav Johansson (M), med instämmande av Jimmy Loord (KD) och 
Erik Arvidsson (SD), föreslår att Region Kalmar län genom regionala 
utvecklingsnämndens presidium och huvudmän ska initiera samtal med 
Hushållningssällskapet Kalmar-Kronoberg-Blekinge i syfte att erbjuda 
dem ett ökat ansvarstagande kring livsmedelsstrategin och de prioriterade 
aktiviteterna i handlingsprogrammet. 

3. Karin Helmersson (C) föreslår att regionfullmäktige ska besluta i 
enlighet med regionstyrelsens förslag och avslå samtliga förslag från 
Erik Arvidsson (SD), Pär-Gustav Johansson (M) och Jimmy Loord (KD). 

--- 
1. Efter avslutade överläggningar frågar ordförande om regionfullmäktige 

beslutar enligt Karin Helmerssons (C) förslag eller Erik Arvidssons (SD) 
förslag. Han finner att regionfullmäktige beslutar enligt Karin 
Helmerssons (C) förslag. 

2. Ordförande frågar därefter om regionfullmäktige bifaller eller avslår Pär-
Gustav Johansson (M) med fleras förslag, och finner att det avslås. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från Moderaterna, Kristdemokraterna och 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för sina 
respektive förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 154 den 13 juni 2023. 
2. Protokollsutdrag från regionala utvecklingsnämnden § den 17 maj 

2023. 
3. Tjänsteskrivelse regionala utvecklingsnämnden daterad den 10 maj 

2023. 
4. Handlingsprogram 2023–2025 - Växande värde, Livsmedelsstrategi 

för Kalmar län. 
5. Samrådsredogörelse Handlingsprogram 2023–2025 – Växande värde, 

Livsmedelsstrategi för Kalmar län. 
 
Protokollsutdrag till: Regionala utvecklingsnämnden 
  Regional utvecklingsdirektör 
  Länsstyrelsen i Kalmar län 
  LRF Sydost 
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§ 113  Ärendenummer RS 2023/742 

Sammanträdesplan 2024 

Beslut 
Regionfullmäktige fastställer sammanträdesdagar för regionfullmäktige 2024 
enligt följande: 7 mars, 25 april, 5 juni, 26 september och 27–28 november. 
Regionfullmäktige rekommenderar i övrigt vardera nämnd och beredning att 
besluta om sin sammanträdesplan enligt redovisat förslag. 

Bakgrund 
Regionstyrelsen ska enligt sitt reglemente upprätta ett förslag till plan för 
regionfullmäktiges, nämndernas och beredningarnas sammanträden. Varje 
instans fastställer därefter slutliga sammanträdesdatum utifrån förslaget.  
--- 
Regionstyrelsen föreslog § 143 den 13 juni 2023 regionfullmäktige besluta: 
”Regionfullmäktige fastställer sammanträdesdagar för regionfullmäktige 
2024 enligt följande: 7 mars, 25 april, 5 juni, 26 september och 27–28 
november. 
Regionfullmäktige rekommenderar i övrigt vardera nämnd och beredning att 
besluta om sin sammanträdesplan enligt redovisat förslag.” 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 143 den 13 juni 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 7 juni 2023. 
3. Sammanträdesplan för den politiska organisationen 2024. 
 
Protokollsutdrag till: Regionstab kansli 
  Nämnder och beredningar 
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§ 114  Ärendenummer RS 2023/780 

Redovisning av partistöd stöd 2022 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner redovisningarna av partistöd för 2022. 

Bakgrund 
Enligt Regler för kommunalt partistöd ska en mottagare av partistöd årligen 
lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet har använts för det 
ändamål som anges i 4 kap 29 § första stycket kommunallagen. Till 
redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. 
Redovisningen ska lämnas till regionfullmäktige senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång, alltså den 30 juni. Om redovisning enligt 4 
kap 31 § andra stycket kommunallagen inte lämnats in inom föreskriven tid 
utbetalas inget stöd för nästkommande år. 
Centerpartiet, Kristdemokraterna, Liberalerna, Moderaterna, 
Socialdemokraterna, Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet har inkommit 
med redovisningar av partistöd för 2022. Redovisningarna har inkommit i 
föreskriven tid och uppfyller formkraven. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § den 13 september 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige godkänner redovisningarna av partistöd för 2022.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § den 13 september 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 27 juli 2023. 
3. Redovisning av partistöd samt ungdomspolitiskt verksamhetsstöd 

2022 för: 
a. Centerpartiet 
b. Kristdemokraterna 
c. Liberalerna 
d. Moderaterna 
e. Socialdemokraterna 
f. Sverigedemokraterna 
g. Vänsterpartiet 

 
Protokollsutdrag till: Ekonomidirektör 
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§ 115  Ärendenummer RS 2022/1661 

Anslag för revisorerna 2024 

Beslut 
Regionfullmäktige fastställer revisorernas anslag för 2024 till 4 825 000 
kronor. 
Beslutet överlämnas till regionstyrelsens budgetberedning för inarbetande i 
kommande regionplan. 

Bakgrund 
Enligt kommunallagen 8 § kap 11 ska regionfullmäktiges presidium bereda 
förslag till budget för revisorerna inför regionfullmäktiges beslut. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att revisorernas anslag för 2024 
fastställs till 4 825 000 kronor, vilket innebär uppräkning enligt 2023 års 
LPIK (3,6 procent). 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium daterad den 21 

september 2023. 
2. Regionrevisorernas budgetäskande för verksamhetsåret 2024. 

 
Protokollsutdrag till: Region Kalmar läns revisorer 
  Regionstyrelsens budgetberedning 
  Ekonomidirektör 
 

25Comfact Signature Referensnummer: 1679799



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-09-28 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 116  Ärendenummer RS 2023/785 

Svar på motion - Avskaffa åldersgränsen 74 år för 
mammografi 

Beslut 
Regionfullmäktige avslår motionen om att avskaffa åldersgränsen 74 år för 
mammografi. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från KD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Bakgrund 
Margreth Johansson (KD) och Maud Ärlebrant (KD) har lämnat en motion 
till regionfullmäktige om att avskaffa åldersgränsen 74 år för mammografi. 
I motionen lyfts att: ”Risken för bröstcancer ökar med åldern och fler än 
dubbelt så många kvinnor över 74 år avlider i bröstcancer jämfört med 
kvinnor i åldersgruppen 60–74 år. Bröstcancern upptäcks senare och 
tumörerna har då blivit större. Sambandet mellan senare upptäckt av tumörer 
och avsaknad av mammografi är glasklar. Men efter 74 år kallas inte kvinnor 
till mammografin trots att vi idag lever längre och att nuvarande 
medellivslängd för kvinnor är 84 år.” 

Yttrande 
Region Kalmar län strävar efter en god och jämlik vård och följer 
Socialstyrelsens föreskrifter och rekommendationer gällande screening. 
Socialstyrelsen föreskriver (HSFL-FS 2019:14, §3) att alla regioner ska 
erbjuda avgiftsfri screening för bröstcancer till kvinnor mellan 40 och 74 år. 
Socialstyrelsens rekommendationer rörande screening för bröstcancer 
(artikelnummer 2023-5-8564, publicerad 2023-05-24) anger följande (sidan 
12): ”Regionerna bör inte erbjuda screening för bröstcancer till kvinnor över 
74 år”. Denna rekommendation är helt i enlighet SBU:s vetenskapliga 
underlag rörande ”Screening för bröstcancer hos kvinnor över 74 år”, som 
publicerades 2022-10-12. Där slås fast att det saknas kunskap om effekten av 
screening för bröstcancer efter 74 års ålder. Därför går det inte att fastställa 
att eventuella positiva effekter överväger de negativa. 
Socialstyrelsens rekommendation har tidigare varit ute på remiss, varvid 
samtliga regioner i Sydöstra sjukvårdsregionen, där Region Kalmar län 
ingår, tillstyrkte rekommendationen och rekommenderade Socialstyrelsen att 
följa forskningen på området. 
--- 
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Regionstyrelsen lämnade § den 13 september 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår motionen om att avskaffa åldersgränsen 74 år för 
mammografi.” 

Överläggningar 
1. Mattias Adolfson (S) och Emmy Ahlstedt (C) föreslår att 

regionfullmäktige ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 
2. Margreth Johansson (KD) föreslår, med instämmande av Maud 

Ärlebrant (KD) och Chatrine Pålsson Ahlgren (KD), att 
regionfullmäktige ska bifalla motionen. 

--- 
Efter avslutade överläggningar frågar ordförande om regionfullmäktige 
beslutar enligt Mattias Adolfsons (S) och Emmy Ahlstedts (C) förslag eller 
Margreth Johanssons (KD) med fleras förslag. Han finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt Mattias Adolfsons (S) och Emmy Ahlstedts 
(C) förslag. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från KD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § den 13 september 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 22 augusti 2023. 
3. Motion – Avskaffa åldersgränsen 74 år för mammografi, ställd av 

Margreth Johansson (KD) och Maud Ärlebrant (KD). 
 
Protokollsutdrag till: Margreth Johansson (KD) 

Maud Ärlebrant (KD) 
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§ 117  Ärendenummer RS 2022/1344 

Svar på motion - Mer sjukvård - mindre pappersarbete 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar motionen om mer sjukvård – mindre 
pappersarbete med redovisat yttrande. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Bakgrund 
Martin Kirchberg (SD) och Bo Karlsson (SD) har i en motion föreslagit att 
regiondirektören ska få i uppdrag att: 

1) utreda hur kostnaderna för administration, handläggning och 
ledningsarbete kan minskas med 30 procent på tre år, 

2) ta fram befattningsbeskrivningar för samtliga administrativa tjänster, 
handläggartjänster och ledningstjänster, där det tydligt framgår vem 
som ska göra vad, 

3) utreda vilka arbetsuppgifter som idag utförs av sjukvårdspersonal 
som istället kan utföras av medicinska sekreterare. 

Yttrande 
Frågan om att hälso- och sjukvårdens personal ska kunna använda sin tid på 
bästa möjliga sätt är nära sammankopplad med, och en förutsättning, för att 
lyckas med arbetet att bli oberoende av hyrpersonal. Detta är i sin tur en 
viktig del av arbetet för att säkra en långsiktig god ekonomisk hushållning 
enligt regionstyrelsens beslut § 69 den 18 april 2023. 
Det är inledningsvis viktigt att skilja på administration och på administrativa 
tjänster. Administration är en nödvändig del av offentlig verksamhet, genom 
att bidra till öppenhet och rättssäkerhet samt möjliggöra för effektiv 
samordning, dokumentation och redovisning. Administrationens nytta kan 
inte enbart värderas utifrån den verksamhet som utför den, utan kan till 
exempel tillfalla medborgaren eller andra myndigheter. Region Kalmar läns 
administratörer är en viktig arbetsgrupp som gör ett nödvändigt arbete. 
Myndigheten för vård- och omsorgsanalys har identifierat två huvudsakliga 
kategorier administrativt arbete som hälso- och sjukvårdens medarbetare 
lägger tid på: 

• Datainsamling för mätning och uppföljning av verksamheten. 
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• Patientrelaterad administration kopplad till vård och behandling av 
enskild patient, till exempel journalföring, hantering av recept, 
remisser och intyg. 

Frågan om överdriven administration i hälso- och sjukvården har tidigare 
behandlats i slutbetänkandena Effektiv vård (SOU 2016:2) och Med tillit 
växer handlingsutrymmet – tillitsbaserad styrning och ledning av 
välfärdssektorn (SOU 2018:47). Enligt båda slutbetänkandena förefaller 
administrationen i hälso- och sjukvården ha ökat, även om forskningen inte 
är entydig. Enligt Myndigheten för vård- och omsorgsanalys har kraven på 
mätning, redovisning och uppföljning ökat från både nationell och regional 
nivå under de senaste åren. 
I Välfärdskommissionens rapport från december 2021 lyfts att en ökad 
administration generellt är betungande för välfärden i kommuner och 
regioner. I rapporten kopplas denna till att den samlade statliga styrningen av 
kommuner och regioner ökat samt blivit mer komplex och detaljerad, där 
framför allt hanteringen av riktade statsbidrag lyfts fram. Rapporten lyfter 
även att det finns regleringar som minskar kommuners och regioners 
möjligheter att förbättra sin produktivitet. 
Inom Region Kalmar län känns Välfärdskommissionens slutsatser igen, och 
administrativa pålagor ses även komma från ökade dokumentationskrav i 
hälso- och sjukvården, nya arbetsuppgifter kring civilförsvarets 
återuppbyggnad samt olika it- och informationssäkerhetsfrågor. Covid-19-
pandemin, med påföljande vaccinations- och kommunikationsuppdrag, 
innebar i sin tur ökad administration, och även rapportering till den politiska 
organisationen och revisionen är ett administrativt arbete som behöver göras. 
Sammantaget så härrör den ökade administrationen till stor del från utanför 
regionorganisationen, och mot den bakgrunden är det svårt att göra 
omfattande generella nedskärningar som motionärerna föreslår. I motionen 
föreslås en utredning av en generell minskning av kostnaderna för inte bara 
administration, utan även för handläggning och ledningsarbete, på 30 
procent under tre år. Det specificeras inte om detta enbart ska gälla hälso- 
och sjukvården eller regionen i stort. Eftersom det i motionen även föreslås 
att antalet medicinska sekreteraren ska utökas, är det ytterligare oklart hur 
stor den avsedda nedskärningen egentligen är. 
Mot bakgrund av att regionen har att följa både ett antal uppdrag från statligt 
håll och den lagstiftning som gäller för både vård och offentliga 
myndigheter, så är omfattande, omedelbara nedskärningar av kostnader, och 
därmed tjänster, svåra att se. En omstrukturering av hälso- och sjukvårdens 
arbete för att personalen ska kunna använda sin tid på bästa möjliga sätt 
behöver därför utgå från de administrativa uppgifterna, istället för de 
administrativa tjänsterna, och det är ett arbete där regionens medarbetare är 
de som bäst kan identifiera förbättringar och effektiviseringar. 
Region Kalmar län idag med uppdrag för en kostnadseffektiv verksamhet, 
som lämnats i Regionplan 2023–2025 samt av regionstyrelsen § 69 den 18 
april 2023. Samtliga förvaltningar har därutöver sedan tidigare ett uppdrag 
att årligen effektivisera sina verksamheter med 1 procent och krav på 
restriktivitet vid återbesättning av tjänster. Förutsättningen för detta måste 
samtidigt vara hög kvalitet i verksamheten och på våra tjänster, och att 
medarbetarnas tid används på bästa sätt. 
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Med utgångspunkten att detta arbete behöver utgå från vårdens medarbetare 
pågår idag ett antal konkreta aktiviteter: 

• Identifiera områden där samordning och samarbete över 
förvaltningsgränser kan effektivisera verksamheten, enheter kan till 
exempel samverka kring rekryteringar. 

• Rätt använd kompetens (RAK) är en metod för att systematiskt 
överföra arbetsuppgifter till rätt kompetensnivåer och uppgiftsflöden, 
som kommer få stor betydelse under kommande år. 

• Digitalisering och ny teknik ska tillvaratas på enkla och effektiva 
sätt. En del av detta är att utveckla arbetssätt där medarbetares 
kompetens används på bästa sätt och administration, dokumentation 
och registrering kan utföras i högre grad med hjälp av ny teknik. Den 
andra delen handlar om att erbjuda enkla tjänster för de invånare som 
själva kan vara delaktiga i och ta ansvar för sin vård. 

• Inom ramen för regionens gemensamma strategi ”Varje dag lite 
bättre – kraften hos alla” kontinuerligt ge förutsättningar för 
verksamheter och medarbetare att utveckla nya arbetssätt och 
tillvarata och utveckla sin kompetens. De bästa idéerna och 
lösningarna finns ofta hos medarbetarna, och förutsättningar ska 
finnas för både ett klimat och en kultur där nya arbetssätt testas och 
systematiskt arbete med förbättringar inom både den egna 
verksamheten och över organisationsgränser. 

--- 
Regionstyrelsen lämnade § 152 den 13 juni 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar motionen om mer sjukvård – mindre 
pappersarbete med redovisat yttrande”. 

Överläggning 
1. Lena Granath (V) och Martina Aronsson (S) föreslår att 

regionfullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 
2. Bo Karlsson (SD) föreslår, med instämmande av Claus Zaar (SD) och 

Martin Kirchberg (SD), att regionfullmäktige ska bifalla motionen. 
--- 
Efter avslutade överläggningar frågar ordförande om regionfullmäktige 
beslutar enligt Lena Granaths (V) och Martina Aronssons (S) förslag eller 
Bo Karlssons (SD), med fleras, förslag. Han finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt Lena Granaths (V) och Martina Aronssons (S) förslag. 
Omröstning begärs och verkställs enligt följande: 

- Ledamot som röstar för Lena Granaths (V) och Martina Aronssons 
(S) förslag röstar ja. 

- Ledamot som röstar för Bo Karlssons (SD), med fleras, förslag röstar 
nej. 
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Regionfullmäktige beslutar enligt Lena Granaths (V) och Martina Aronssons 
(S) förslag, med resultatet 35 ja, 12 nej och 20 som avstår. Hur var och en 
röstar redovisas i protokollsbilaga 1. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 152 den 13 juni 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 3 maj 2023. 
3. Motion - Mer sjukvård - mindre pappersarbete, lämnad av Martin 

Kirchberg (SD) och Bo Karlsson (SD). 
 
Protokollsutdrag till: Martin Kirchberg (SD) 

Bo Karlsson (SD) 
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§ 118  Ärendenummer RS 2023/1330 

Svar på interpellation - Läget på Oskarshamns sjukhus, 
tänker majoriteten börja lyssna, ställd av Jimmy Loord 
(KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Mycket har skrivits om läget vid Oskarshamns sjukhus under de senaste 
månaderna. Allmänhet, media, förtroendevalda och medarbetare har alla 
deltagit i debatten som mest av allt präglas av en genomgripande oro för 
sjukhusets framtid. Sjukhuset har tappat ett flertal medarbetare på kort tid 
vilket lett till en hög arbetsbelastning för de kvarvarande medarbetarna. 
Förändringen av vårdplatser som gjorts – med eller utan majoritetens goda 
minne – har bidragit till oron och stressen.  
Under de månader som diskussionerna pågått har det framkommit en 
återkommande kritik från medarbetare mot den politiska majoriteten i S, C 
och V: Kommunikationen har brustit och ni lyssnar inte. Brist på information 
om vad som ska ske och varför bidrar givetvis till oro och skapar lätt 
ryktesspridning.  
Majoriteten har i debattartiklar uppmanat invånarna att sluta spekulera kring 
framtiden för Oskarshamns sjukhus. Om det är på det sättet – med 
uppmaningar om att hålla tyst – som majoriteten kommunicerar även internt 
så förstår jag varför medarbetarna upplever att de inte blir lyssnade på.  
När medarbetare upplever att ledningen inte lyssnar skapas frustration. Det 
skadar tilliten till demokratin och dess förtroendevalda och till hela 
organisationen. I förlängningen innebär det ett sämre arbetsklimat vilket 
försvårar nyrekrytering – på alla nivåer. En politisk majoritet som inte tar 
sina medarbetares oro och farhågor på allvar kommer alltid ha brist på 
medarbetare.  
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Mattias Adolfson (S): 

- Hur ska ni som politisk majoritet säkerställa att er kommunikation 
med medarbetarna förbättras? 

- Hur ska ni reparera skadorna ni orsakat i den tillit och förståelse för 
varandras roller som är så viktig i en politiskt styrd verksamhet? 
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- Efter all turbulens och de förändringar som skett på Oskarshamns 
sjukhus – kommer medarbetarna nu få arbetsro för att bygga 
kontinuitet i verksamheten och i bemanningen?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellation: 
”I Jimmy Loords (KD) interpellation ingår en rad politiskt vinklade frågor, 
åsikter och historieomskrivningar. I interpellationen tillskriver Jimmy Loord 
(KD) SCV-majoriteten motiv majoriteten inte har. I detta avseende liknar 
interpellationen mer en debattartikel än en interpellation. Här följer dock en 
uppdatering läget på sjukhuset och vården i stort. 
Sjukvården i Sverige och i Region Kalmar län står inför stora utmaningar, i 
det kortare perspektivet på grund av en ekonomiskt svår situation, i det långa 
loppet på grund av den demografiska utvecklingen där en allt mindre andel 
av befolkningen kommer att stå för försörjningen. Båda dessa faktorer 
innebär att sjukvården måste förändras och utvecklas om vi skall kunna 
bibehålla och till och med höja kvaliteten på vården i framtiden. Lyckas vi 
inte med det så riskerar minskningar i vårdutbudet att bli nödvändiga, inte 
bara vid ett eller två sjukhus, utan i hela vårdsystemet. 
Det var av just dessa anledningar som vi gemensamt i politiken såg till att 
fatta blocköverskridande beslut om både besparingar och om att minska 
andelen inhyrd personal vid våra tre sjukhus. Detta är alltså något som 
samtliga partier i regionfullmäktige har kommit överens om. Från början har 
det varit tydligt för verksamheterna och oss i politiken att det kommer att 
påverka samtliga tre sjukhus i länet. Hur tufft det blir kommer bero på hur 
väl vi lyckas ned att återanställa tidigare hyrpersonal. 
Oskarshamns sjukhus är ett sjukhus att vara stolt över. I flera år har det 
utsetts till Sveriges bästa mindre sjukhus. Det har landets kortaste väntetider 
på akuten, ingen brist på vårdplatser och en högklassig ortopediverksamhet. 
Det vill vi fortsätta att ha. 
I Oskarshamn påverkade omställningen verksamhetens beslut om att slå 
samman avdelningarna medicinska intermediärvårdsavdelning (MIMA, nu 
benämnt MOA) och hjärtintensivvårdsavdelningen för att klara bemanningen 
utan hyrpersonal. MIMA hade en beläggningsgrad på endast cirka 30 %, 
samtidigt som verksamheten i stort var beroende av inhyrd personal. Nu ska 
verksamheten drivas tillsammans med de medarbetare som arbetar på 
hjärtintensiven. Omställningen är igång och regionen har redan börjat 
anställa nya medarbetare som tidigare varit hyranställda. Sedan beslutet om 
att minska hyrbemanningen togs har 15 sjuksköterskor som tidigare varit 
anställda i bemanningsbolag fått anställning inom regionen. 
Det kommer ta tid att ställa om till en god och nära vård men det måste ske 
om vi ska klara av framtidens utmaningar. Våra tre sjukhus kommer behöva 
hjälpas åt för att klara verksamheten. I det längre perspektivet behöver vi 
fortsätta att utveckla alla tre sjukhusen efter principerna om nära vård. Detta 
handlar om just utveckling, inte avveckling eller avlövning, däremot innebär 
det förändring, eftersom vi vet att vi inte klarar vården i framtiden om vi inte 
ändrar arbetssätt och fördelning av arbetet.” 
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Handlingar 
1. Interpellation - Läget på Oskarshamns sjukhus, tänker majoriteten 

börja lyssna, ställd av Jimmy Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till:  Jimmy Loord (KD) 
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§ 119  Ärendenummer RS 2023/1340 

Svar på interpellation - Personalsituationen på 
Oskarshamns sjukhus, ställd av Åsa Ottosson (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Åsa Ottosson (M) har ställt följande interpellation till Lena Granath (V), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), brukarråd samt 
personalfrågor: 
”I september förra året genomförde IVO en inspektion på Oskarshamns 
sjukhus. Resultatet visade att verksamheten inte upprätthöll de krav som 
krävs för att säkerställa god vård för patienter som behandlas på 
akutmottagningen och medicinavdelningen. Detta var innan flera av läkarna 
sade upp sig från Oskarshamns sjukhus. I juli 2023 rapporterades det i media 
om att sju läkare sagt upp sig från medicinkliniken och för cirka en vecka 
sedan så rapporterades att fem läkare fortfarande saknas. 
Det har varit en orolig tid på Oskarshamns sjukhus och många medarbetare 
har kontaktat oss i Moderaterna och ställt frågor om sjukhusets framtid. 
Oskarshamns sjukhus har de senaste tio åren inte haft så många 
tillsvidareanställda medarbetare som i år vilket är glädjande besked. 
Sjukhuset utgör en betydande del av länet och är en trygghet för patienter 
bosatta i Oskarshamn med omnejd. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Lena Granath (V):  

- Vad har regionmajoriteten vidtagit för åtgärder för att förbättra 
personalsituationen så att befintlig personal vill stanna kvar? 

- Hur tänker regionmajoriteten gå till väga för att nyrekryteringen ska 
vara framgångsrik i konkurrensen med större sjukhus?” 

Interpellationssvar 
Lena Granath (V) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Precis som frågeställeraren skriver så har Oskarshamns sjukhus de senaste 
tio åren inte haft så många tillsvidareanställda medarbetare som i år. 
Generellt har förvaltningen sett till att det finns en god bemanning på 
Oskarshamns sjukhus, och har de senaste åren haft vad som skulle kunna 
kallas en överbemanning inom yrkesgruppen ST-läkare. Denna 
överrekrytering har gjorts i vetskap om att ett litet sjukhus snabbt kan bli av 
med kompetens när personal går i pension eller söker sig vidare i livet. 
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Angående IVO:s rapport om bland annat beläggningen på Oskarshamns 
sjukhus, ska påpekas att i den rapporten finns kommentarer angående sin 
beläggningsgrad på alla undersökta sjukhus i hela landet. Faktum är att just 
Oskarshamns sjukhus var bäst i klassen. 
Den generella kompetensbristen inom svensk sjukvård kan inte Region 
Kalmar län själva åtgärda, men väldigt mycket går att göra och görs för att 
stärka upp kompetensförsörjningen till just våra sjukhus och hälsocentraler. 
Rekryteringen av personal till Oskarshamns sjukhus, i likhet med 
rekryteringen till alla våra sjukhus, har både en verksamhetsnära och 
strategisk komponent. Det vill säga arbetar vi med rekryteringen till 
särskilda tjänster och den generella kompetensförsörjningen. 
Exempel på det första är att regionen förnyar tjänsteupplägg, rekryterar så 
kallade kombinationstjänster som tjänstgör flera kliniker i samband med 
nyrekrytering och kommunikation planeras för förbättring inom området 
med information vid arbetsplatsträffar. 
Exempel på det andra är arbetet med kartläggning av chefers förutsättningar, 
anledningar till personal väljer att sluta, strategisk nyrekrytering av läkare, 
uppsökande verksamhet och att generellt visa på att Oskarshamns sjukhus är 
också del av det större utbud som vände sig till hela Regionen. 
Det kan också vara värt att notera att vid en kartläggning av varför flera av 
de läkare som slutat under året slutar ger bilden av olika anledningar. I ett 
antal fall handlar det om möjligheten att få fortsätta sin ST-utbildning inom 
ett specialistområde som inte finns i Oskarshamn.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Personalsituationen på Oskarshamns sjukhus, ställd 

av Åsa Ottosson (M). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Åsa Ottosson (M) 
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§ 120  Ärendenummer RS 2023/249 

Svar på motion - Fler chefer och handläggare ska 
kunna arbeta direkt i vården 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar motionen om att fler chefer och handläggare ska 
kunna arbeta direkt i vården med redovisat yttrande. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Bakgrund 
Martin Kirchberg (SD), Claus Zaar (SD) och Bo Karlsson (SD) har i en 
motion lämnat förslag att regiondirektören får följande utredningsuppdrag: 

• Skyndsamt utreda hur anställda med vårdutbildning som idag arbetar 
som chefer, handläggare och administratörer i högre grad ska kunna 
arbeta direkt i vården. 

• Möjligheten att det ska framgå i arbetsbeskrivningen vid 
nyrekryteringar till chefs-, handläggar- och administrativa tjänster att 
den som anställs, i de fall denne har vårdutbildning, även vid behov 
ska kunna arbeta direkt i vården. 

Yttrande 
Hälso- och sjukvårdens personal- och kompetensförsörjning är en av vårdens 
största utmaningar idag, och motionens fråga om medarbetare med 
vårdkompetens i andra yrkesgrupper i regionen är viktig och relevant. 
Inledningsvis är vårdkompetens ofta ett rimligt krav och en tillgång för de 
yrkesgrupper som lyfts i motionen. Det kan handla om att kunna leda, styra 
och förstå verksamheten, ha förtroende i verksamheten samt förutsättningar 
att kunna leda i utveckling. Varje rekrytering är dock unik när det gäller 
kompetensbehov och förutsättningar, och det innebär att vårdkompetens inte 
alltid krävs. En blandning av kompetenser är ofta av godo, och till vissa 
tjänster krävs i högre grad särskilda specialistkompetenser. 
I motionen lyfts även frågan om ökad administration inom både hälso- och 
sjukvården och generellt, vilken behandlas i svaret på motionen Mer 
sjukvård - mindre pappersarbete (RS 2022/1344), lämnad av Martin 
Kirchberg (SD) och Bo Karlsson (SD). 
Motionens intention att medarbetare med vårdkompetens ska stödja i vården 
är god. För att personen ska kunna bidra i arbetet krävs då en tjänstgöring 
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med sådan omfattning att kompetens och kunskap om arbetssätt och rutiner 
kan underhållas, endast enstaka pass ger inte den kontinuitet som krävs. 
Region Kalmar län använder idag denna möjlighet framför allt under 
sommaren, då till exempel chefer med sjuksköterskekompetens gör pass i 
vården. Detta sker då utifrån att varje verksamhet ansvarar för bedömning av 
behov och aktuellt upplägg, och regionen sedan möjliggör detta. 
Under covid-19-pandemin gjordes ett utökat arbete för att personal med 
vårdkompetens skulle kunna stödja i vården. Det gav då ett visst resultat, 
men innebar även att ordinarie arbete bortprioriterades på ett sätt som i 
längden inte är hållbart. 
När det gäller läkare som är chefer i verksamheten är det idag mycket vanligt 
att någon del av arbetet är kliniskt. Även då styrs upplägg och omfattning av 
den enskilda verksamheten, utifrån lokala behov och förutsättningar. 
Mot bakgrund av ovanstående arbete som görs är det osäkert om den 
utredning som föreslås i motionen skulle leda till att fler medarbetare väljer 
att göra pass i vården, än de som redan väljer att göra detta under somrarna. 
En stor begränsning är även att i de flesta fallen när det gäller befintliga 
tjänster skulle mer klinisk tjänstgöring även innebära att mer resurser skulle 
behöva tillföras, vilket inte underlättar kompetensförsörjningen. 
I motionen föreslås även att det vid nyrekryteringar ska avsättas tid för 
arbete i vården, i de fall personen har vårdutbildning. Det finns, som påtalas i 
motionen, en diskussion om detta idag, när det gäller vissa administrativa 
tjänster. Detta förutsätter då att den kliniska tjänstgöringen kan genomföras i 
en större omfattning och regelbundenhet, för att komma upp i en tillräcklig 
kontinuitet. Det administrativa arbetet behöver även kunna kombineras med 
vårdtjänstgöringen. Om den administrativa delen inte redan inledningsvis har 
en mindre omfattning, är risken stor att arbetet endast sprids på fler 
administratörer, vilket inte heller är till gagn för kompetensförsörjningen. 
Detta gäller som sagt administrativa tjänster, för chefs- och 
handläggartjänster, som också lyfts i motionen, kan förutsättningarna för 
vara i ytterligare hög grad beroende på den enskilda tjänstens förutsättningar. 
För de tjänster som avses i motionen kan det absolut vara viktigt att ha kvar 
en del av sin tjänstgöring i vården, men för att fungera på ett hållbart och bra 
sätt behöver det vara något som beslutas lokalt i varje enskilt fall. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 153 den 13 juni 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar motionen om att fler chefer och handläggare 
ska kunna arbeta direkt i vården med redovisat yttrande”. 

Överläggning 
1. Lena Granath (V) och Mattias Adolfson (S) föreslår att 

regionfullmäktige ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 
2. Claus Zaar (SD) föreslår, med instämmande av Bo Karlsson (SD), att 

regionfullmäktige ska bifalla motionen. 
--- 
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Efter avslutade överläggningar frågar ordförande om regionfullmäktige 
enligt Lena Granaths (V) och Mattias Adolfsons (S) förslag eller Claus Zaars 
(SD) och Bo Karlssons (SD) förslag. Han finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt Lena Granaths (V) och Mattias Adolfsons (S) förslag. 
Omröstning begärs och genomförs enligt följande: 

- Ledamot som röstar för Lena Granaths (V) och Mattias Adolfsons (S) 
förslag röstar ja. 

- Ledamot som röstar för Claus Zaars (SD) och Bo Karlssons (SD) 
förslag röstare nej. 

Regionfullmäktige beslutar enligt Lena Granaths (V) och Mattias Adolfsons 
(S) förslag, med resultatet 43 ja, 12 nej och 12 som avstår. Hur var och en 
röstade redovisas i protokollsbilaga 2. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 153 den 13 juni 2023. 
2.  Tjänsteskrivelse daterad den 15 maj 2023. 
3. Motion - Fler chefer och handläggare ska kunna arbeta direkt i 

vården. 
 
Protokollsutdrag till: Martin Kirchberg (SD) 

Claus Zaar (SD) 
Bo Karlsson (SD) 

 

39Comfact Signature Referensnummer: 1679799



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-09-28 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 124  Ärendenummer RS 2023/950 

Entledigande av ledamot i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Gunilla Johansson (S) från uppdraget som 
ledamot i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län med begäran om ny 
sammanräkning. 

Bakgrund 
Gunilla Johansson (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Gunilla Johansson (S) från 
uppdraget samt att beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län med 
begäran om ny sammanräkning. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt det 
redovisade förslaget. 

Handlingar 
Avsägelse från Gunilla Johansson (S). 
 
Protokollsutdrag till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Gunilla Johansson (S) 
  Regionstab kansli 
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§ 125  Ärendenummer RS 2023/1113 

Entledigande av ledamot i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Jonas Hellberg (S) från uppdraget som ledamot 
i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län med begäran om ny 
sammanräkning. 

Bakgrund 
Jonas Hellberg (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Jonas Hellberg (S) från uppdraget 
samt överlämnar beslutet till Länsstyrelsen i Kalmar län med begäran om ny 
sammanräkning. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt det 
redovisade förslaget. 

Handlingar 
Avsägelse från Jonas Hellberg (S). 
 
Protokollsutdrag till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Jonas Hellberg (S) 
  Regionstab kansli 
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§ 126  Ärendenummer RS 2023/1197 

Entledigande av ledamot i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Nathalia Johansson (KD) från uppdraget som 
ledamot i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län med begäran om ny 
sammanräkning. 

Bakgrund 
Nathalia Johansson (KD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Nathalia Johansson (KD) från 
uppdraget samt överlämnar beslutet till Länsstyrelsen i Kalmar län med 
begäran om ny sammanräkning. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt det 
redovisade förslaget. 

Handlingar 
Avsägelse från Nathalia Johansson (KD). 
 
Protokollsutdrag till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Nathalia Johansson (KD) 
  Regionstab kansli 
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§ 127  Ärendenummer RS 2023/1237 

Entledigande av ledamot i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Leif Axelsson (SD) från uppdraget som 
ledamot i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län med begäran om ny 
sammanräkning. 

Bakgrund 
Leif Axelsson (SD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Leif Axelsson (SD) från uppdraget 
samt överlämnar beslutet till Länsstyrelsen i Kalmar län med begäran om ny 
sammanräkning. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt det 
redovisade förslaget. 

Handlingar 
Avsägelse från Leif Axelsson (SD). 
 
Protokollsutdrag till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Leif Axelsson (SD) 
  Regionstab kansli 
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§ 128  Ärendenummer RS 2023/950 

Val av ersättare i regionstyrelsen 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Gunilla Johansson (S) från uppdraget som 
ersättare i regionstyrelsen. 
Ilko Corkovic (S) utses till ny ersättare. Uppdraget gäller för perioden 28 
september 2023–14 oktober 2026. 

Bakgrund 
Gunilla Johansson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionstyrelsen. 
Valberedningen föreslog § 30 den 27 september 2023 regionfullmäktige att 
entlediga Gunilla Johansson från uppdraget. Till ny ersättare utses Ilko 
Corkovic (S). Uppdraget gäller för perioden 28 september 2023–14 oktober 
2026. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 30 den 27 

september 2023. 
2. Avsägelse från Gunilla Johansson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Gunilla Johansson (S) 
  Ilko Corkovic (S) 
  Regionstab kansli 
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§ 129  Ärendenummer RS 2023/1161 

Val av ersättare i regionstyrelsen 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Johanna Wyckman (L) från uppdraget som 
ersättare i regionstyrelsen. 
Evalill Nilsson (L) utses till ny ersättare. Uppdraget gäller för perioden 28 
september 2023–14 oktober 2026. 

Bakgrund 
Johanna Wyckman (L) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionstyrelsen. 
Valberedningen föreslog § 31 den 27 september 2023 regionfullmäktige att 
entlediga Johanna Wyckman (L) från uppdraget. Till ny ersättare utses 
Evalill Nilsson (L). Uppdraget gäller för perioden 28 september 2023–14 
oktober 2026. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 31 den 27 

september 2023. 
2. Avsägelse från Johanna Wyckman (L). 

 
Protokollsutdrag till: Johanna Wyckman (L) 
  Evalill Nilsson (L) 
  Regionstab kansli 
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§ 130  Ärendenummer RS 2023/950 

Val av ordförande och ledamot i regionfullmäktiges 
valberedning 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Gunilla Johansson (S) från uppdraget som 
ordförande och ledamot i regionfullmäktiges valberedning. 
Martina Aronsson (S) utses till ny ordförande och ledamot. Uppdraget gäller 
för perioden 28 september 2023–14 oktober 2026. 

Bakgrund 
Gunilla Johansson (S) har avsagt sig uppdraget som ordförande i 
regionfullmäktiges valberedning. 
Valberedningen föreslog § 25 den 28 september 2023 regionfullmäktige att 
entlediga Gunilla Johansson (S) från uppdraget. Till ny ordförande utses 
Martina Aronsson (S). Uppdraget gäller för perioden 28 september 2023–14 
oktober 2026. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 25 den 23 

september 2023. 
2. Avsägelse från Gunilla Johansson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Gunilla Johansson (S) 
  Martina Aronsson (S) 
  Regionstab kansli 
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§ 131  Ärendenummer RS 2023/1197 

Val av ersättare i beredningen för hälso- och sjukvård 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Nathalia Johansson (KD) från uppdraget som 
ersättare i beredningen för hälso- och sjukvård. 
Margreth Johansson (KD) utses till ny ersättare i beredningen för hälso- och 
sjukvård för perioden 28 september 2023 - 31 december 2026. 

Bakgrund 
Nathalia Johansson (KD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
beredningen för hälso- och sjukvård. 
Valberedningen föreslog § 32 den 27 september 2023 regionfullmäktige att 
entlediga Nathalia Johansson (KD) från uppdraget samt utse Margreth 
Johansson (KD) till ny ersättare. Uppdraget gäller för perioden 28 september 
2023 - 31 december 2026. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 32 den 27 

september 2023. 
2. Avsägelse från Nathalia Johansson. 

 
Protokollsutdrag till: Nathalia Johansson (KD) 
  Margreth Johansson (KD) 
  Regionstab kansli 
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§ 132  Ärendenummer RS 2023/1331 

Val av ersättare i beredningen för hållbarhet och 
folkhälsa 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Rebecka Englund (KD) från uppdraget som 
ersättare i beredningen för hälso- och sjukvård. 
Björn Östman (KD) utses till ersättare i beredningen för hälso- och sjukvård 
för perioden 28 september 2023 - 31 december 2026. 

Bakgrund 
Rebecka Englund (KD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i beredningen 
för hälso- och sjukvård. 
Valberedningen föreslog § 33 den 27 september 2023 regionfullmäktige att 
entlediga Rebecka Englund (KD) från uppdraget, samt utse Björn Östman 
(KD) till ny ersättare. Uppdraget gäller för perioden 28 september 2023 till 
och med 31 december 2026. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktige § 33 den 27 september 2023. 
2. Avsägelse från Rebecka Englund (KD). 

 
Protokollsutdrag till: Rebecka Englund (KD) 
  Björn Östman (KD) 
  Regionstab kansli 
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§ 133  Ärendenummer RS 2023/1308 

Val av ledamot i beredningen för hållbarhet och 
folkhälsa 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Margret Johansson (KD) från uppdraget som 
ledamot i beredningen för hållbarhet och folkhälsa. 
Rebecka Englund (KD) utses till ledamot i beredningen för hållbarhet och 
folkhälsa för perioden 28 september 2023 – 31 december 2026. 

Bakgrund 
Margret Johansson (KD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
beredningen för hållbarhet och folkhälsa. 
Valberedningen föreslog § 34 den 27 september 2023 regionfullmäktige att 
entlediga Margret Johansson (KD) från uppdraget, samt utse Rebecka 
Englund (KD) till ny ledamot. Uppdraget gäller för perioden 28 september 
2023 – 31 december 2026. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 34 den 27 

september 2023. 
2. Avsägelse från Margret Johansson (KD). 

 
Protokollsutdrag till: Margret Johansson (KD) 
  Rebecka Englund (KD) 
  Regionstab kansli 
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§ 134  Ärendenummer RS 2023/1197 

Val av juryman enligt tryckfrihetsförordningen grupp 1 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Nathalia Johansson (KD) från uppdraget som 
juryman enligt tryckfrihetsförordningen, grupp 1. 
Margreth Johansson (KD) utses till ny juryman enligt 
tryckfrihetsförordningen, grupp 1 för perioden 28 september 2023 – 31 
december 2025. 

Bakgrund 
Nathalia Johansson (KD) har avsagt sig uppdraget som juryman enligt 
tryckfrihetsförordningen, grupp 1. 
Valberedningen föreslog § 29 den 27 september 2023 regionfullmäktige att 
entlediga Nathalia Johansson (KD) från uppdraget, samt utse Margreth 
Johansson (KD) till ny juryman. Uppdraget gäller för perioden 28 september 
2023 – 31 december 2025. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 29 den 27 

september 2023. 
2. Avsägelse från Nathalia Johansson (KD). 

 
Protokollsutdrag till: Nathalia Johansson (KD) 
  Margreth Johansson (KD) 
  Regionstab kansli 
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§ 135  Ärendenummer RS 2022/1252 

Nominering av ledamot till styrelsen för Almi 
Företagspartner Kalmar län AB 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Rolf-Erik Edmark (SD) från uppdraget som 
ledamot i styrelsen för Almi Företagspartner Kalmar län AB.  
Regionfullmäktige nominerar Janita Kirchberg (SD) till ny ledamot. 
Uppdraget gäller till och med 2027 års ordinarie bolagsstämma.  

Bakgrund 
Rolf-Erik Edmark (SD) har genom anmälan till Bolagsverket avsagt sig 
uppdraget som ledamot i styrelsen för Almi företagspartner Kalmar län AB. 
Region Kalmar län ska nominera en ny ledamot till uppdraget. 
Valberedningen föreslog § 35 den 27 september 2023 regionfullmäktige att 
entlediga Rolf-Erik Edmark (SD) från uppdraget, samt nominerar Janita 
Kirchberg (SD) till ny ledamot. Uppdraget gäller till och med 2027 års 
ordinarie bolagsstämma. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 35 den 27 
september 2023. 
 
Protokollsutdrag till: Rolf-Erik Edmark (SD) 
  Janita Kirchberg (SD) 
  Almi Företagspartner Kalmar län AB 
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§ 136  Ärendenummer RS 2023/1343 

Svar på interpellation - Hur ser du på framtiden för 
Västerviks och Oskarshamns sjukhus, ställd av Bo 
Karlsson (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Bo Karlsson (SD) har ställt följande interpellation till Angelica Katsanidou 
(S), ordförande i regionstyrelsen: 
”Sverigedemokraterna har under många år drivit på för att få bort beroendet 
av hyrbolag inom sjukvården i Region Kalmar län. Vi har dock hela tiden 
varit tydliga med att det samtidigt måste ske rejäla satsningar för att öka 
attraktiviteten för att arbeta i Region Kalmar län. Det handlar bland annat om 
att avsätta medel för förbättringar i arbetsvillkor och arbetsmiljö för den fast 
anställda sjukvårdspersonalen, vilket vi också varje år gjort i vårt förslag till 
budget. Det är inte ansvarsfullt att tro att man kan trygga 
personalförsörjningen i sjukvården utan att göra mer för vår fasta, lojala 
sjukvårdspersonal. 
När nu Region Kalmar län påbörjat den nödvändiga, om än senkomna, 
utfasningen av beroendet av hyrbolag, medför det som väntat konsekvenser 
för verksamheten och, åtminstone tillfälligt, ökad arbetsbörda och 
svårigheter för den fasta sjukvårdspersonalen. Den tidigare stängningen av 
vårdplatser vid Oskarshamns sjukhus har haft ett direkt samband med 
utfasningen av hyrbolag. Därtill kommer nu ett mycket hårt sparpaket på 
verksamheterna. 
Den oro som väcks, och som är mycket påtaglig hos personalen inte minst på 
Oskarshamns sjukhus, är att både effektiviseringar och utfasning av hyrbolag 
ska tas som förevändning för vad som i praktiken blir ett minskat vårdutbud, 
permanenta neddragningar och minskad tillgänglighet för medborgarna i 
mellanlänet. Ett led i avlövningen av Oskarshamns sjukhus var 
nedläggningen av den medicinska intensivvårdsavdelningen 2019, vilket nu 
följts av stängningen av MIMA-platserna (medicinisk 
intermediärvårdsavdelning), det vill säga de platser som är till för patienter 
som är för sjuka för vanlig vårdavdelning, men inte fullt ut kräver 
intensivvård.  Personalen vid akuten vid Oskarshamns sjukhus hyser oro för 
sin avdelnings framtid och i förlängningen sjukhusets. 
Det är också ett faktum att kommunikationen från ledning till såväl personal 
som allmänhet fungerat dåligt. I en debattartikel nyligen talar S-V-C-styret 
om att varje sjukhus ska arbeta ”utifrån sina förutsättningar” och att ”nya 
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arbetssätt” ska införas. Men lovar inte heller klart och tydligt att akuten vid 
Oskarshamns sjukhus ska bli kvar. Man skriver istället att en nedläggning 
inte är ”ett av förslagen i tjänstepersonernas slutredovisning på uppdraget 
kring ekonomiska åtgärder”, men att det behövs ”en analys och översyn av 
flödena i de akuta vårdprocesserna i länet”. 
Även vid Västerviks sjukhus är utmaningarna stora när det gäller att få till ett 
minskat beroende av hyrbolag. Mot bakgrund av att oron för avlövning av 
sjukhuset funnits till och från på sjukhuset, förstärkt genom den starkt 
ifrågasatta flytten av vissa typer av cancerkirurgi från sjukhuset efter 2016, 
är det i högsta grad relevant att även här ställa frågan att utfasning av 
hyrbolag och sparpaket inte tas som förevändning för förändringar i 
vårdutbud eller ökad avlövning av sjukhuset. 
Mot bakgrund av ovanstående ställer Sverigedemokraterna följande frågor 
till regionstyrelsens ordförande: 

1. Hur ser du på framtiden för Oskarshamns sjukhus och Västerviks 
sjukhus, i kortare och längre perspektiv? 

2. Ser du framför dig förändringar i vårdutbud och tillgänglighet vid 
Oskarshamns sjukhus och Västerviks sjukhus? 

3. Kan du garantera att akuten vid Oskarshamns sjukhus kommer att 
finnas kvar?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Mattias 
Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso-och sjukvård, som lämnar 
följande svar: 
”Det är sant att sjukvården i Sverige och i Region Kalmar län står inför stora 
utmaningar, i det kortare perspektivet på grund av en ekonomiskt svår 
situation, i det långa loppet på grund av den demografiska utvecklingen där 
en allt mindre andel av befolkningen kommer att stå för försörjningen. Båda 
dessa faktorer innebär att sjukvården måste förändras och utvecklas om vi 
skall kunna bibehålla och till och med höja kvaliteten på vården i framtiden. 
Lyckas vi inte med det så riskerar minskningar i vårdutbudet att bli 
nödvändiga, inte bara vid ett eller två sjukhus, utan i hela vårdsystemet. Av 
det skälet har en enig regionstyrelse ställt sig bakom dels ett arbete med att 
minska hyrberoendet, väl medvetna om att det kommer att påverka 
verksamheten, i första hand kortvarigt, samt en plan för att minska 
kostnadsläget för regionen.  

1. Regionens tre sjukhus kommer alla att i ett kortare perspektiv 
påverkas av både arbetet med hyroberoende och ekonomin. 
Förändringarna kommer att variera över tid, och sjukhusen kommer 
behöva hjälpas åt för att klara verksamheten. I det längre perspektivet 
behöver alla tre sjukhusen utvecklas efter principerna om nära vård. 
Det handlar om utveckling, inte avveckling eller avlövning, däremot 
innebär det förändring, eftersom vi vet att vi inte klarar vården i 
framtiden om vi inte ändrar arbetssätt och fördelning av arbetet. 

2. Förändringar i vårdutbud sker kontinuerligt, i takt med tillfälliga 
variationer i bemanning men även på grund av medicinsk utveckling. 
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I dagsläget finns inte några uppenbara långsiktiga förändringar i 
sjukhusens uppdrag. 

3. Det är direkt olämpligt i den rådande situationen att peka ut en 
enstaka verksamhet som garanteras förändringsfrihet, men i dagsläget 
finns det inga andra planer än att akutverksamhet vid Oskarshamns 
sjukhus ska finnas även i framtiden.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur ser du på framtiden för Västerviks och 

Oskarshamns sjukhus, ställd av Bo Karlsson (SD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Bo Karlsson (SD) 
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§ 137  Ärendenummer RS 2023/1347 

Svar på interpellation - Fungerar första linjens barn- 
och ungdomspsykiatri som det var tänkt, ställd av Anni 
Juhl Nielsen (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Anni Juhl Nielsen (SD) har ställt följande interpellation: 
”För mer än 10 år sedan fattades ett beslut i Regionen (då Landstinget) om 
att en första linjens barn- och ungdomspsykiatri (Barn - och ungdomshälsan) 
skulle etableras. Tanken var att lindrigare psykisk ohälsa hos barn och unga 
skulle tas om hand inom Barn- och Ungdomshälsan. Detta skulle i sin tur 
avlasta den specialiserade barn-och ungdomspsykiatri (BUP). 
Men vi läser fortfarande i tidningarna om långa väntetider till BUP. Genom 
verksamhetsbesök på BUP har vi erfarit att man inte hinner utreda de barn 
och unga som är i behov av utredningar inom vårdgarantins 90 dagar. Man 
anlitar i stor utsträckning privata utredningsenheter - utanför regionen - för 
att klara av att göra nödvändiga utredningar inom vårdgarantins gränser. 
Samtidigt har vi erfarit att BUP fortfarande lägger resurser på att göra 
bedömningar av patienter som kunde tagits omhand inom Barn- och 
ungdomshälsan. I sådana fall skickas patienten från BUP till Barn- och 
ungdomshälsan. Men tanken var ju att det skulle fungera tvärtom: Barn- och 
ungdomshälsan skulle fungera som första linjens mottagning och därifrån 
skulle patienter i behov av den specialiserade barn- och ungdomspsykiatri 
insatser skickas till BUP. 
Det är olyckligt att en redan pressad Barn- och ungdomspsykiatri ska lägga 
tid på att göra insatser som kan göras på annat ställe. BUP:s resurser behövs 
till de barn och unga som lider av måttlig till svår psykisk ohälsa. Resurserna 
inom sjukvården måste användes på ett smart och kostnadseffektivt sätt. 
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 

- Har den styrande majoriteten har några planer på att se över hur 
samarbetet mellan Barn- och ungdomshälsan och den specialiserade 
barn- och ungdomspsykiatri fungerar? 

- Har man några planer på att flytta resurser från Barn- och 
ungdomshälsan till BUP? 

- Behöver man göra en översyn av hur Barn- och ungdomshälsan? 
Fungerar verksamheten enligt intentionen?” 
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Interpellationssvar 
Emmy Ahlstedt (C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, lämnar 
följande interpellationssvar: 
”Anni Juhl Nielsen har i en interpellation till mig ställt frågor arbetet med 
barn- och ungdomspsykiatrin och med barn- och ungdomshälsan. I sin 
interpellation lyfter hon bland annat att väntetiden till BUP är lång samtidigt 
som interpellanten menar att BUP också får hantera patienter som egentligen 
borde funnits hos barn- och ungdomshälsan i stället. 
Barn- och Ungdomshälsan (BoU) startade 2015 och enhetens uppdrag är att 
vara en del av att erbjuda första linjens hälso- och sjukvård för barn och unga 
med psykisk ohälsa 6 till 17 år och deras vårdnadshavare. Barn- och 
ungdomshälsan verkar länsövergripande och ska erbjuda tidiga och 
lättillgängliga insatser för att förhindra utveckling av allvarlig problematik. 
Utgångspunkten för verksamheten är av förebyggande karaktär. 
Under 2021 förstärktes uppdraget för att göra BoU-hälsan till en mer 
integrerad del av primärvården och numer finns man i alla länets tolv 
kommuner, på minst en hälsocentral per kommun, någon till några dagar i 
veckan. Uppdraget förstärktes bland annat genom utökade digitala arbetssätt 
och kompetenser samt en tydlig ingång via länets hälsocentraler. Uppdraget 
tydliggör vikten av samverkan mellan regionens och kommunernas berörda 
aktörer. I samverkan med barn- och ungdomspsykiatrin togs planer fram för 
hur barn-och unga ska omhändertas med särskilt fokus på en tydlig 
vårdkedja och en ansvarsfördelning mellan verksamheterna. 
När det kommer till tillgängligheten så har kontakterna ökat med 65 procent 
mellan helåret 2020 jämfört med helåret för 2022. Trots ökningen har barn- 
och ungdomshälsan fortsatt ha över 90 % av alla första bedömningar inom 
tre dagar och över 9 5% inom 14 dagar. Under perioden 2023-01-01 till 23-
09-21 triagerade barn- och ungdomspsykiatrin ca 2 patienter i veckan till 
barn- och ungdomshälsan utifrån den rutin som är framtagen i samverkan 
hur verksamheterna hjälper familjerna till rätt vårdinstans. 
I sin interpellation ställer Anni Juhl Nielsen följande frågor till mig: 
Har den styrande majoriteten har några planer på att se över hur samarbetet 
mellan Barn- och ungdomshälsan och den specialiserade barn- och 
ungdomspsykiatri fungerar? 
Ja, detta är ett arbete som pågår. I liggande Regionplan kan läsas att ett 
arbete för att se över vårdflödena ska startas för att tillgängliggöra vården för 
barn och unga med psykisk ohälsa. Och så sent som på senaste 
regionstyrelsen hanterades svar på granskningsrapport – Granskning av 
Barn- och ungdomspsykiatrin i Region Kalmar län RS 2023/588. I det svaret 
kan man bland annat läsa att en förbättrad samverkan mellan barn- och 
ungdomspsykiatrin och barn- och ungdomshälsan ska säkerställas. Alltså, det 
pågår ett utvecklingsarbete för att se över och förbättra vårdflödena mellan 
barn- och ungdomspsykiatrin, barn- och ungdomshabiliteringen samt barn- 
och ungdomshälsan. 
Inriktningen för arbetet är att:  
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- Det ska vara tydligt och enkelt för barn- och unga, närstående och 
andra aktörer vart de ska kunna vända sig till vården vid frågor om 
barns psykiska ohälsa. Vården ska vara jämlik över hela länet. 

- Råd, stöd och triagering ska utgå från gemensamma principer för att 
säkra rätt insats på rätt vårdnivå. 

- Barn och unga med psykisk ohälsa ska kunna ges en stegvis och 
samtida vård mellan vårdens utförare. 

Har man några planer på att flytta resurser från Barn- och ungdomshälsan till 
BUP? 
Nej, det finns idag inga planer på att flytta resurser från Barn- och 
ungdomshälsan till BUP. 
Behöver man göra en översyn av hur Barn- och ungdomshälsan? Fungerar 
verksamheten enligt intentionen? 
Min bedömning är att Barn- och ungdomshälsan bedriver en bra verksamhet. 
Arbetet med att se över och förbättra vårdflödena pågår och kommer att 
förbättra verksamheten ytterligare.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Fungerar första linjens barn- och ungdomspsykiatri 

som det var tänkt, ställd av Anni Juhl Nielsen (SD). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C) 

 
Protokollsutdrag till: Anni Juhl Nielsen (SD) 
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§ 138  Ärendenummer RS 2023/1323 

Svar på interpellation - Kommer majoriteten att hålla 
sina vallöften, ställd av Jimmy Loord (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till Angelica Katsanidou 
(S), ordförande i regionstyrelsen: 
”Trots att sjukvårdsfrågorna berör i princip alla människor kallas regionvalet 
ofta det bortglömda valet. En del av vår levande demokrati är att belysa hur 
partierna som fick förtroendet att styra regionen har lyckats med det som de 
lovade väljarna. En del av rollen som opposition är att granska majoritetens 
leverans av givna löften. 
Vilka var då de stora vallöftena från S, C och V i valet till Regionfullmäktige 
i Kalmar län? 
I valrörelsen var Socialdemokraternas stora vallöften avgiftsfri vård för 
seniorer och gratis arbetsskor för medarbetarna. 
För Centerpartiet så var kanske det största vallöftet att man nu skulle införa 
vårdval inom barn- och ungdomspsykiatrin, det vill säga låta privata utförare 
komplettera regionens vårdutbud. 
Vänsterpartiet talade sig varma för gratis kollektivtrafik och i SVT:s 
regionala valkompass skriver man att detta skulle vara en satsning på 
jämlikhet, på miljö och framför allt ge fler möjlighet att resa till arbete, 
studier och fritidsintressen. 
Frågan man måste ställa sig är om något av dessa löften blivit verklighet? 
Svaret är nej. 
De lovade gratis arbetsskor. I stället får medarbetarna springa allt snabbare i 
sina gamla skor. 
De lovade avgiftsfri vård för seniorer. I stället stänger man vårdplatser. 
De lovade vårdval inom BUP. I stället stänger man BUP i Vimmerby. 
De lovade gratis kollektivtrafik. I stället höjs priserna och busslinjer läggs 
ned. 
Jag inser att verkligheten kan vara tuff. Mandatperioden är inte över än. 
Därför vill jag fråga Angelica Katsanidou: 

- tror du att ni kommer kunna uppfylla de löften ni gav till väljarna i 
valrörelsen 2022?” 

65Comfact Signature Referensnummer: 1679799



Region Kalmar län 
Datum 
2023-09-28 

 
 

 

 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Som Jimmy Loord (KD) är väl medveten om och skriver i sin interpellation 
befinner Region Kalmar län och alla landets regioner sig i ett svårt läge. Vi 
ska komma ihåg att Region Kalmar län har under en lång tid haft en god 
ekonomi med ordning och reda. Det är därför som vi kunnat satsa på vården, 
och finansierat investeringar helt utan externa lån. Tack vare ordning och 
reda i organisation och med fantastiska och professionella medarbetare har vi 
också landets allra nöjdaste patienter år efter år. 
Hela regionsverige befinner sig dock sig i en extraordinär situation och har 
så gjort i snart fyra år. Pandemi och sedan krig i Ukraina som satt 
världsmarknaden i gungning. Detta har påverkat Region Kalmar län negativt 
och vi ser att kostnadsutvecklingen har skjutit iväg. Därför måste vi nu ta till 
konkreta åtgärder för att regionens kostnadsutveckling inte ska påverka 
målet om en god ekonomisk hushållning på längre sikt. Vi gör detta för att se 
till att även framtida generationer ska ha vård och service i toppklass. 
Vi i SCV majoriteten är mycket tacksamma över att även oppositionen insett 
allvaret i detta och att vi tillsammans kunnat lägga blocköverskridande 
åtgärder för att ta itu med ekonomin och återgå till balans. I ett läge där 
dessutom KD-regeringen helt sviker regionerna och försätter hela Sverige i 
en nationell vårdkris så var det visserligen det minsta man kunde göra. 
Givetvis kommer samtliga partier i SCV majoriteten göra allt som är möjligt 
för att se framåt och uppnå våra mål för framtidens vård i Region Kalmar 
län. Det kräver dock en regering som på allvar backar välfärden. Det har vi i 
nuläget inte. Att Jimmy Loord (KD) vill tala om vallöften i Region Kalmar 
län är förståeligt med tanke på den mycket stora svekdebatt som kretsar 
kring regeringen. Den egna partiledarens falukorvsviftning inför valet har 
inte generat lägre matpriser efter valet, inte heller lägre drivmedelspriser, 
elstöd i tid eller bevarat bistånd. Det är rekord i brutna löften som regeringen 
tycks sikta på. 
Allra viktigast sett med Region Kalmar läns-ögon är att regeringen tar tag i 
att på allvar stötta välfärden. 17,5 miljarder saknas i regeringens budget för 
att ens täcka regionernas underskott. Tills det är möjligt kommer vi i SCV-
majoriteten i Region Kalmar län fortsatt se till att ta ansvar för regionen och 
att invånarna fortsatt får en vård i absolut toppklass.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Kommer majoriteten att hålla sina vallöften, ställd av 

Jimmy Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Protokollsutdrag till: Jimmy Loord (KD) 
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§ 139  Ärendenummer RS 2023/1348 

Svar på interpellation - Vad kostar HVO-användningen, 
ställd av Martin Kirchberg (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till Peter Vretlund, 
ordförande i kollektivtrafiknämnden: 
”Kollektivtrafiken i Kalmar län beräknas i år gå med hela 55 mnkr i 
underskott, och då tillkommer eventuellt kostnaden för skatteundantaget för 
biogas. Den politiska majoriteten i regionen, S, C och V, väljer att göra 
besparingar bland annat genom att dra in kvälls- och natturer, minska 
turtätheten på dagtid och ersätta tåg med bussar.  KLT skulle dock, enligt 
muntliga uppgifter från tidigare trafikdirektören, kunna spara 60–80 miljoner 
per år genom att frångå användningen av biodieseln HVO. 
Regionens styrande politiker har sedan många år tillbaka låst fast sig vid en 
övergång till biodrivmedel. Ett av dessa är HVO (hydrerade vegetabiliska 
oljor), som är ett syntetiskt bränsle som kemiskt är mycket likt fossil diesel 
och därigenom kan användas i dieselmotorer. Det tillverkas vanligen av 
palmolja, slaktavfall eller tallolja. Problemet är att HVO är extremt dyrt och 
det är inte ens miljövänligt. Kritik kommer från både miljöorganisationer 
och från forskare. Till SVT har Stefan Wirsenius, docent i miljö- och 
resursanalys vid Chalmers i Göteborg, sagt att “Jag ser ju att en kraftigt ökad 
användning av biodrivmedel oundvikligen kommer att leda till stora miljö- 
och klimatskador”. 
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 

1. Vad är den uppskattade årliga merkostnaden för användning av HVO 
i den trafik som upphandlats av KLT, jämfört med traditionell diesel? 

2. Hur motiverar du merkostnaden för HVO i ljuset av KLT:s stora 
underskott och de besparingar som inletts? 

3. Vad är det för styrdokument och avtal som skulle behöva ändras för 
att tillåta KLT:s trafikföretag att använda traditionell diesel?” 

Interpellationssvar 
Peter Vretlund (S) lämnar följande svar på interpellation: 
”Fråga: Vad är den uppskattade årliga merkostnaden för användning av 
HVO i den trafik som upphandlats av KLT, jämfört med traditionell diesel? 
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Kalmar länstrafik upphandlar inga drivmedel utan transporttjänster där 
drivmedlet är en komponent i anbudet. Transporttjänsten inkluderar både 
förare, fordon, service, reparationer, arbetsledning med mera. Varje 
trafikoperatör förhandlar alltså själva med olika drivmedelsleverantörer för 
att få ett pris på drivmedel som står i överensstämmelse med Kalmar 
länstrafiks krav. Kalmar länstrafik har ingen information om de upphandlade 
priserna på drivmedel. Trafikoperatörerna kan rimligtvis heller inte ha ett 
tydligt svar på frågan då de inte upphandlat någon vanlig diesel. 
Om tillverkningspriserna för diesel och bensin sjunker är det fortfarande 
oklart i vilken utsträckning detta slår igenom i leverantörsled för drivmedel 
och transporttjänster. Det är därför inte möjligt att ge ett svar på vad 
kostnadsminskningen kan bli. Marknadseffekten kommer tids nog att bli 
känd. Kalmar länstrafik har inte de informationer och/eller de kompetenser 
som behövs för att kunna uttala sig i den frågan. Den av frågeställaren 
nämnda summan på 60–80 miljoner som möjlig besparing är inte känd eller 
beräknad av förvaltningen. 
Fråga: Hur motiverar du merkostnaden för HVO i ljuset av KLT:s stora 
underskott och de besparingar som inletts? 
Kalmar länstrafiks vägtrafik är upphandlad i två trafikavtal: trafikavtal 2017 
och trafikavtal 2020, där varje trafikoperatör har underliggande avtal för 
drivmedel som står i överensstämmelse med ställda krav i upphandlingen. 
Att byta drivmedel under en pågående avtalsperiod, utöver vad som angivits 
i anbudsförfrågan och senare bekräftats i avtal, står i strid med gällande 
upphandlingsregler som säger att inga väsentliga förändringar av avtalet får 
göras. Ett drivmedelsbyte är en väsentlig förändring. En förändring av 
avtalets innehåll skulle i praktiken innebära en otillåten direktupphandling då 
andra aktörer inte tillåtits ge anbud på uppdraget utifrån de nya kraven. 
Skälet till att Region Kalmar län, Kalmar länstrafik, arbetar för en 
fossilbränslefri drift, och med fossilbränslefria drivmedel är de mycket 
allvarliga konsekvenser för klimatet och mänskligheten som en fortsatt 
användning av fossila drivmedel för med sig. Kostnaderna för effekterna av 
ett förändrat klimat är höga idag och bedöms bli väsentligt högre framöver 
om inte kraftiga åtgärder vidtas för att minska utsläppen av 
klimatpåverkande gaser. 
Fråga: Vad är det för styrdokument och avtal som skulle behöva ändras för 
att tillåta KLT:s trafikföretag att använda traditionell diesel? 
Region Kalmar län, Kalmar länstrafik, har även i uppgift att verka för 
implementeringen av hållbarhetsmål fastställda på global nivå, EU-nivå, 
nationell nivå och ner på regional och lokal nivå. I dokumenten framhålls 
vikten av en hållbar utveckling och användningen av fossilbränslefria 
drivmedel. 

• Klimat att växa i. Regional utvecklingsstrategi för Kalmar län 2030. 
klimat-att-vaxa_i_aktualiserad_slutlig.pdf (regionkalmar.se) 

• Handlingsprogram för fossilbränslefri region 2030. 
handlingsprogram-for-en-fossilbranslefri_region-2030.pdf 
(regionkalmar.se) 
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• Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län 2021–2029. 
trafikforsorjningsprogram_2021-2029.pdf (regionkalmar.se) 

• Regionplan 2023–2025. regionplan-2023-2025.pdf (regionkalmar.se) 

• Verksamhetsplan 2023. Trafiknämnd/Kalmar länstrafik 

• Trafikavtal 2017 

• Trafikavtal 2020 
Att övergå till vanlig diesel (reduktionspliktig diesel) i kollektivtrafikens 
vägfordon står i strid med regionala styrdokument, gällande regelverk för 
upphandling och ingångna avtal.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad kostar HVO-användningen, ställd av Martin 

Kirchberg (SD). 
2. Interpellationssvar från Peter Vretlund (S). 

 
Protokollsutdrag till: Martin Kirchberg (SD) 
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§ 140  Ärendenummer RS 2023/1344 

Svar på interpellation - Hur ska regionen säkerställa att 
läkare med utländsk bakgrund kan tillräckligt bra 
svenska och att patient och läkare inte riskerar att 
missförstå varandra, ställd av Petra Gustafsson (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Petra Gustafsson (SD) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Läkarbristen i Region Kalmar län är en utmaning som kräver kreativa 
lösningar för att säkerställa en adekvat vårdkvalitet för våra medborgare. En 
av de åtgärder som ibland används för att möta denna brist är att anställa 
läkare från andra länder. Detta är en resurs som kan hjälpa till att 
upprätthålla vårt hälsovårdssystem, men det medför också problem när det 
kommer till språk och kommunikation. 
Många läkare som rekryteras från andra länder har inte alltid fullständig 
behärskning av det svenska språket, vilket i vissa fall kan skapa hinder för en 
effektiv och säker patientvård. Mönsterås kommun har haft en rutin att låta 
sjuksköterskor följa med vid patientmöten som tolk eller kommunikatör för 
att patienten ska känna sig trygg och införstådd i sin unika vårdsituation. 
En oro är att det kan uppstå missförstånd mellan patienter och läkare, vilket 
kan leda till att patienterna inte kan förklara sitt exakta sjukdomsförlopp och 
att de inte fullt ut förstår läkarens rekommendationer för bästa möjliga 
rehabilitering. Detta kan potentiellt påverka vårdkvaliteten negativt och 
skapa risker för patientsäkerheten. 
Det vore fördelaktigt med möjlighet till fördjupning och ytterligare träning 
och utbildning för att öka färdigheten i svenska språket. Får läkare möjlighet 
att lära sig det svenska språket bättre och ökar incitament att stanna kvar i 
Sverige och bidra till vårt hälsovårdssystem på lång sikt. Det är också viktigt 
för att säkerställa patientsäkerheten. 
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 

- Kommer regionen utvärdera och eventuellt implementera rutiner 
liknande den i Mönsterås kommun, där sjuksköterskor kan delta vid 
patientmöten när språkbarriärer föreligger? 
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- Kommer det att ses över möjligheten att erbjuda utbildningar för 
förbättrade kunskaper i svenska språket för utländska läkare som 
anställs inom regionen?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath (V), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), brukarråd samt 
personalfrågor, som lämnar följande svar: 
”Region Kalmar län erbjuder Regionen sedan 2015 kurs i svenska för all 
utlandsrekryterad sjukvårdspersonal via våra folkhögskolor (Högalid och 
Vimmerby). Syfte och mål med utbildningen är att den utlandsrekryterade 
medarbetaren ska uppnå den nivå av svenska som krävs av Socialstyrelsen 
för att få svensk legitimation. 
Sedan några år tillbaka finns också möjlighet till ”kompetensutveckling i 
svenska” via Högalids Folkhögskola. Det riktar sig till medarbetare som 
tidigare uppnått tillräckliga kunskaper i svenska för att få sin legitimation 
men som kan behöva rustas ytterligare i det svenska språket. 
Resurserna finns och det är i dialogen mellan chef och medarbetare som 
eventuellt behov av utveckling sätts. En utveckling av hur resurserna 
används i detta kan komma att bli aktuellt. 
Den som anställs från ett annat land som inte ännu har sin legitimation får 
utöver ovan nämnda stöd också handledning och medsittning för att 
säkerställa att arbetet fungerar.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur ska regionen säkerställa att läkare med utländsk 

bakgrund kan tillräckligt bra svenska och att patient och läkare inte 
riskerar att missförstå varandra, ställd av Petra Gustafsson (SD). 

2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 
 
Protokollsutdrag till: Petra Gustafsson (SD) 
 

71Comfact Signature Referensnummer: 1679799



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-09-28 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 141  Ärendenummer RS 2023/1333 

Svar på interpellation - Regional kulturkanon, ställd av 
Carl Dahlin (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Carl Dahlin (M) har ställt följande interpellation till Malin Anell (S), 
regionråd med ansvar för kultur: 
”En kulturkanon kan ses som ett slags rättesnöre för kulturen genom att 
framhäva karakteristiska och framträdande verk. Det kan omfatta en mängd 
olika kategorier, såsom arkitektur, litteratur, design, bildkonst, barnkultur, 
film, teater, musik med mera. 
I Danmark har en kulturkanon tagits fram där verk som Operahuset i Sydney 
av den danske arkitekten Jørn Utzon, PH-lampan, HC Andersens ”den lilla 
sjöjungfrun”, Jeppe på Berget och Lego ingår. Ett antal fristående 
expertkommittéer anbefalldes av det danska kulturministeriet ta fram 
sammanlagt 108 verk som skulle klassas som särskilt framstående delar av 
den danska kulturen. En bok som sedan sammanfattade Danmarks 
kulturkanon gavs ut i landets skolor för att barnens kunskaper kring just 
dansk kultur skulle stärkas. 
Debatten om att tillsätta en litterär kanon drevs tidigt av feminister så att mer 
kvinnlig litteratur skulle spridas i skolorna. I Sverige just nu pågår debatten 
kring införandet av en nationell kulturkanon, en möjlighet att öppna upp 
kulturens ibland slutna rum för fler, för de som står utanför exempelvis på 
grund av antingen socioekonomiska eller integrationsrelaterade skäl, och ge 
stöd i att knäcka kulturella koder. 
Det gäller att kunna hålla två tankar i huvudet samtidigt. Armlängds avstånd 
är en ledstjärna för de som är politiskt engagerade i kulturfrågor. Det ska 
fortsatt gälla. Att däremot bidra till att sätta upp ett ramverk är en politisk 
uppgift, för att sedan hålla sig undan när innehållet tas fram och fylls. En 
kulturkanon kan definitivt bli en samlande kraft, som kan trotsa både 
generationsgränser och bakgrunder. 
Kalmar län är mycket rikt på både kultur och historia. Kalmar slott, Astrid 
Lindgren, Capellagården, Vilhelm Moberg, Lotte Laserstein, Glasriket, Eva 
Bexell, Eketorps borg, Raine Navin och Gunilla Skyttla samt mycket mer. 
Platser och personer präglade av professionalitet som alla bidrar till att 
berika vår regionala kulturhistoria. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Malin Anell (S): 
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- Hur ställer sig majoriteten till att se över möjligheten att låta 
expertgrupper ta fram en regional kulturkanon?” 

Interpellationssvar 
Malin Anell (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Fråga: Hur ställer sig majoriteten till att se över möjligheten att låta 
expertgrupper ta fram en regional kulturkanon? 
Under 2023 görs ett omfattande arbete av Region Kalmar län att ta fram en 
ny kulturplan för att utveckla kulturpolitiken och kulturverksamheten i länet 
fram till 2028. Det har genomförts flertalet dialoger och med kulturpolitiker i 
kommunerna, verksamhetschefer, organisationer från samtliga 
kulturområden i länet samt andra intressenter och föreningar. Ingen har 
nämnt önskemål eller behov av en regional kulturkanon. Däremot fördes 
många dialoger i kulturplansprocessen kring hur breddat deltagande kan 
utvecklas i länet för att tillgängliggöra kulturen för fler länsinvånare. 

- Kultur i skolan är central för att ge barn och unga i hela länet 
möjlighet att få likvärdig tillgång till ett varierat kulturutbud, både 
genom att uppleva, ta del av och skapa kultur. 

- Skolkulturstrategin Relevant ger verktyg för samverkan mellan 
region, kommuner och de regionala kulturverksamheterna för att 
uppnå barnkonventionens mål om barns rätt till kultur och 
måluppfyllelse av skolans läroplan. 

- Det är viktigt att det bedrivs kulturpedagogisk verksamhet som kan 
ge nycklar till barnen om kulturens språk. 

- Kulturlivet behöver bidra med ett angeläget och tillgängligt 
kulturutbud, med bredd och spets för att nå många olika målgrupper. 

- Kommunerna behöver tillgängliggöra ett varierat och angeläget 
kulturutbud. 

- De lokala arrangörerna behöver förutsättningar för publikarbete. 
Kommande kulturplan är framtagen i bred samverkan och samråd med 
kommunerna och kulturlivet. Den visar på regionens förutsättningar här och 
nu. Planen speglar det regionala kulturlivet och förhåller sig till armlängds 
avstånd såväl som kulturlivaktörers sakkunskap inom sitt kulturområde där 
den regionala kulturhistorien ingår. Med det ser vi inte något behov eller 
efterfrågan på att ta fram en regional kulturkanon.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Regional kulturkanon, ställd av Carl Dahlin (M). 
2. Interpellationssvar från Malin Anell (S). 

 
Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
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§ 142  Ärendenummer RS 2023/1346 

Svar på interpellation - Har regionen några planer på att 
bygga upp ett läkemedelslager, ställd av Anni Juhl 
Nielsen (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Anni Juhl Nielsen (SD) har ställt följande interpellation till Angelica 
Katsanidou (S), ordförande i regionstyrelsen: 
”Genom flera år har patienter i regionen - samt i hela Sverige - fått vänja sig 
vid att det inte är självklart att det läkemedel man fått recept på går att hämta 
ut på apoteket. Läkemedlet kan vara restnoterat och då går det inte att 
beställa hem till apoteken. Har man tur kanske det läkemedel man behöver 
finns hemma på ett annat apotek som ligger i närheten. Men det finns även 
exempel på att patienter har behövt åka långt för att hämta sitt läkemedel på 
ett annat apotek. 
På hälsocentralerna och på sjukhusen skapar det merarbete för personalen att 
så många läkemedel är restnoterade. Patienterna ringer till sjukvården när de 
inte kan få tag i det läkemedel de behöver och som de fått recept på. 
Sjukvårdspersonalen måste då lägga tid på att hitta ett alternativ preparat till 
patienten. Det är inte säkert att något likvärdigt preparat finns och då får 
läkaren istället välja ett liknande preparat (som kanske inte är lika bra som 
det preparat som valdes i första hand).  Patienten behöver då få information 
av sjukvårdspersonalen om det nya preparat man fått utskrivet. 
Senaste larmet om en möjlig restnotering gäller preparatet Kåvepenin (samt 
liknande preparat i samma läkemedelsgrupp). Om Kåvepenin inte finns 
tillgängligt riskerar vi att till exempel halsfluss måste behandlas med mera 
bredspektrumantibiotika. Detta är olyckligt då det kommer att öka risken för 
att bakterier utvecklar resistens. 
De många restnoteringar av läkemedel leder således till ökad belastning av 
sjukvårdens personal, oro hos patienterna och eventuellt en sämre 
behandling av desamma samt en risk för ökad antibiotikaresistens. Problemet 
verkar inte bli mindre med tiden, snarare ser vi en tendens till att fler och fler 
läkemedel restnoteras. 
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 

- Har man några planer på att bygga upp ett läkemedelslager i 
regionen? 
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- Har man några andra handlingsplaner för att tillförsäkra att regionens 
patienter får tillgång till det läkemedel som behandlande läkare 
ordinerat?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Det är en mycket angelägen och viktig fråga som Anni Juhl Nielsen (SD) 
ställer angående de tilltagande bekymren med läkemedelsbrister. Det är 
något som vi ur ett beredskapsperspektiv ständigt behöver arbeta med och se 
över. Regionen har över åtminstone tiotalet år jobbat medvetet med att 
minska sårbarheten på området genom allt bättre kontroll, överblick och 
buffert i läkemedelsförråden på vårdens enheter och i sjukhusgemensamma 
förråd. Ett betydande steg var att ta hem läkemedelsförsörjningen till 
sjukhusen i egen regi förra året, vilket gör att vi själva styr över alla delar av 
vårt lager. Arbetet framåt går enligt regionens inriktningsbeslut och de 
statliga överenskommelser som finns på området. En viktig del i detta är att 
hålla omsättningslager av kritiska läkemedel. 
Även om många läkemedel används både inom vården och av patienterna 
själva i hemmet finns också många, mycket viktiga, läkemedel som främst 
används av patienterna själva. Dessa är olämpliga att lagerhålla hos 
regionen, eftersom det inte är där de används. Att bygga lager för att sedan 
kassera är kostsamt, men riskerar dessutom att förvärra bristsituationerna ute 
på apoteken. 
TLV (Tandvårds- och läkemedelsförmånsverket) har regeringsuppdrag att ta 
fram förslag om beredskapsapotek och att utreda frågor om 
omsättningslagring av vissa läkemedel för att säkerställa god 
försörjningsberedskap. Även Läkemedelsverket har numera tydligt uppdrag 
kopplat till läkemedelsbrister.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Har regionen några planer på att bygga upp ett 

läkemedelslager, ställd av Anni Juhl Nielsen (SD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Protokollsutdrag till: Anni Juhl Nielsen (SD) 
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§ 143  Ärendenummer RS 2023/1329 

Svar på interpellation - Väntetiderna till utredning och 
behandling inom barn och ungdomspsykiatrin, ställd 
av Malin Sjölander (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Malin Sjölander (M) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”För närvarande är det många barn och ungdomar i länet och i hela landet 
som brottas med psykisk ohälsa. Särskilt påtaglig är den ökande mängd unga 
som behöver utredas för eventuella neuropsykiatriska diagnoser och få stöd 
och hjälp för att hantera vardagen. 
I Kalmar län har medarbetare och chefer inom barn- och ungdomspsykiatrin 
nu äntligen lyckats korta väntetiderna till första besök, men samtidigt är 
väntetiderna till utredning och behandling oroväckande långa. På 
regionstyrelsen den 13 september redovisades dessa och i juli kunde cirka tio 
procent av patienterna få vård inom stipulerade 30 dagar. 
Vi är fullt medvetna om att arbete pågår inom förvaltningen för att på sikt 
förbättra resultaten. Men med så stora utmaningar behövs stöd och ledarskap 
från den politiska ledningen. Regeringen förstärker insatserna för barn och 
ungdomars psykiska hälsa med 100 miljoner kronor. Då är det oerhört viktigt 
att regionen fattar beslut som leder till att fler unga får vård i tid. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga: 

- Vilka åtgärder anser Mattias Adolfson (S) att regionens politiker 
behöver besluta om för att komma till rätta med väntetiderna? 

- Hur ser regionmajoritetens tidsplan ut? 
- Hur tas barn och ungdomar om hand i väntan på utredning och 

vård?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath (V), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), brukarråd samt 
personalfrågor, som lämnar följande svar: 
”För att öka tillgängligheten till barn- och ungdomspsykiatrin pågår insatser 
på kort och lång sikt. Exempel på detta är: 

• Utökning av team för intensiv kontextuell behandling. 
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• Nytt mobilt mellanvårdsteam i norra länsdelen. 

• Utvärdering av triageringsmetoden, verktyget BCFPI. 

• Utökade basutredningsteam. 

• Översyn och förbättring av remissprocessen, vilket kräver samverkan 
med flera aktörer. 

• Förbättrade och utvecklade rutiner kring uteblivna besök, av- och 
ombokning och återbesök. 

• Ökad användning av tjänster via 1177.se, digitala vårdmöten samt 
internetbaserad KBT. 

• Se över möjligheten för omvänt ärendeflöde, det vill säga att kalla 
patient digitalt. 

• Se över möjligheten för gruppbehandlingar. 

• Ökad användning av skattningsverktyget Blåappen. 

• Användning av hyrpsykologer för fler neuropsykiatriska utredningar. 
Effekter av påbörjat utvecklingsarbete ses på väntetiden till första besök. 
Under hösten påbörjas en kraftsamling för att öka tillgängligheten till 
behandling inom 30 dagar. 
Antalet remisser till med neuropsykiatriska frågeställningar ökar dock 
årligen. Dessa upptar nästan 30 procent av barn- och ungdomspsykiatrins 
totala kapacitet. Under 2022 genomfördes 672 utredningar (367 utredningar i 
egen regi och 305 externa utredningar). Dessa utredningar följs av 
behandling och uppföljning i en ständigt växande grupp. Varje månad 
tillkommer i snitt 42 barn med neuropsykiatrisk frågeställning. 
Arbete för att öka tillgängligheten behöver göras på ett långsiktigt hållbart 
sätt men också utifrån stegvis vård. Barn och unga ska få det stöd och hjälp 
de behöver men specialistpsykiatrin kan och ska inte vara den första eller 
enda ingången.  
Ett regionövergripande utvecklingsarbete, Nära Vård för barn och unga med 
psykisk ohälsa, är påbörjat. Där kommer vårdflödena mellan barn- och 
ungdomspsykiatrin, barn- och ungdomshabiliteringen samt barn- och 
ungdomshälsan att ses över och förbättras. 
Inom ramen för detta pågår även en översyn av remissprocessen för 
neuropsykiatrisk frågeställning. Det ska resultera i reviderade och tydligare 
remissrutiner. 
Det handlar om ett långsiktigt hållbart omställningsarbete i samverkan 
mellan olika förvaltningar och huvudmän. De vårdprocesser som ägs av 
psykiatriförvaltningen planeras och följs upp med mål, aktiviteter och mått 
inom ramen för regionens ledningssystem. Detta redovisas löpande till 
regionstyrelsen. 
Barn och unga som väntar på utredning prioriteras självklart utifrån 
medicinska behov. De med störst vårdbehov ges företräde. Ett arbete pågår 
med att se över insatser på barn- och ungdomspsykiatrin i väntan på 
utredning. Det kan till exempel handla om psykoedukation där patienten ges 
kunskap om olika svårigheter och diagnoser, hur man fungerar i olika 
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situationer och hur man kan hantera det som känns svårt. För att kunna möta 
upp behovet behöver insatser även erbjudas via barn- och ungdomshälsan, 
elevhälsa, habiliteringen eller barn- och ungdomspsykiatrin.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Väntetiderna till utredning och behandling inom barn 

och ungdomspsykiatrin, ställd av Malin Sjölander (M). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Malin Sjölander (M) 
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§ 144  Ärendenummer RS 2023/1342 

Svar på interpellation - Varför budgeteras inte 
hyrpersonalen, ställd av Claus Zaar (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till Angelica Katsanidou 
(S), ordförande i regionstyrelsen: 
År 2022 spenderade Region Kalmar län hela 111 miljoner kronor på att hyra 
in läkare och ytterligare 137 miljoner kronor på sjuksköterskor. I över ett 
decennium har Sverigedemokraterna i Region Kalmar län konstant flaggat 
för och varnat för de ökande kostnaderna och de potentiella riskerna 
kopplade till att anlita hyrläkare och hyrsjuksköterskor. Under dessa år har vi 
lagt fram flera olika förslag för att minska vårt beroende av hyrbolag, men 
ingen av de olika majoriteter som leddes av Socialdemokraterna har valt att 
lyssna på våra rekommendationer. 
Det var först våren 2023 som regionen äntligen, men långt efter att 
problemen blivit uppenbara, påbörjade arbetet med att gradvis minska vår 
beroendeställning gentemot hyrbolagen. Detta samtidigt som våra 
vårdverksamheter ställdes inför en mycket krävande besparingsuppgift. 
Samtidigt som regionen nu arbetar för att minska beroendet av hyrbolag, 
anses det inte av någon som realistiskt att under de närmaste åren helt 
eliminera användningen av hyrbolag. Vi kan i det sammanhanget konstatera 
att revisorerna har påtalat att när behovet av bemanningsbolag inte 
budgeteras förlorar regionstyrelsen möjlighet att styra verksamheten på 
riktigt. Detta råd från revisorerna har inte följts av de styrande partierna S-V-
C. 
Det är lika angeläget att följa revisorernas råd nu som det varit tidigare: i 
svåra ekonomiska tider, med hårda besparingskrav i kombination med 
utfasningsarbetet av hyrbolag, är det i själva verket viktigare än någonsin att 
budgeten ger en så realistisk bild som möjligt av vad som är att vänta. 
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
fråga: 

- Varför budgeteras fortfarande inte hyrpersonal som revisorerna ser 
behov av?” 
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Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Som beskrevs i svaret på en liknande fråga ställd av Claus Zaar (SD) i 
mars, detta år, sker budgetering av personalkostnader som helhet. I det ligger 
ett grundläggande förhållningssätt att användande av bemanningsbolag är en 
ersättning för att det inte finns möjlighet att bemanna med egna medarbetare. 
De avsatta budgetmedel som finns för personalkostnader innefattar därmed 
även budget för kostnader för bemanningsbolag. Avvikelse gentemot budget 
har sin grund i flera olika anledningar.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Varför budgeteras inte hyrpersonalen, ställd av Claus 

Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Protokollsutdrag till: Claus Zaar (SD) 
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§ 145  Ärendenummer RS 2023/1341 

Svar på interpellation - Vad gör regionstyrelsens 
ordförande för att stärka den fast anställda 
sjukvårdspersonalen, ställd av Claus Zaar (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till Angelica Katsanidou 
(S), ordförande i regionstyrelsen: 
”Under 2022 hyrde Region Kalmar län in läkare för 111 mnkr och 
sjuksköterskor för 137 mnkr. Sedan mer än tio år har vi Sverigedemokrater i 
Region Kalmar län ständigt påpekat och varnat för de ökade kostnaderna för 
och riskerna förknippade med användningen av hyrläkare och 
hyrsjuksköterskor. Vi har genom åren föreslagit en mängd olika åtgärder för 
att komma till rätta med beroendet av hyrbolagen, men samtliga olika S-
ledda majoriteter som styrt har röstat nej till dessa förslag. Vi har också 
pekat på den ständiga ökningen av chefer, administratörer och, framför allt, 
handläggare och att en stor del av dessa har någon form av vårdutbildning. 
Sedan i våras har regionen äntligen, men mycket för sent, kommit igång med 
arbetet att börja fasa ut beroendet av hyrbolagen, detta samtidigt som ett 
mycket tufft sparbeting har ålagts verksamheterna. Vi kan dock inte se att 
nuvarande S-V-C-styre tar några som helst krafttag för att se över den stora 
administrativa styrkan och hur denna personal skulle kunna bidra till att 
förstärka både kraften i det direkta sjukvårdsarbetet och arbetsmiljön för den 
fast anställda sjukvårdspersonalen. År 2022 arbetade i Region Kalmar län 13 
läkare och 183 sjuksköterskor som chefer, handläggare eller administratörer, 
alltså inte i första hand direkt i sjukvården. Detta samtidigt som 
verksamheterna kämpar av alla krafter för att upprätthålla en god sjukvård 
för länets medborgare. 
Sunt förnuft säger att både ekonomisk vinst och vinst för 
sjukvårdspersonalens arbetssituation uppnås om man kombinerar arbete i 
administration och ledning med viss del klinisk verksamhet. Det är också en 
väg för att göra arbetet lättare med att minska behovet av dyra hyrbolag. 
Personal får samtidigt ökad förståelse för såväl arbetsmiljö och 
utvecklingsarbete. Naturligtvis kan individuellt behov av fortbildning 
behövas för berörd personal. 
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 
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- När kan kombinerade tjänster med delad klinisk verksamhet införas 
för grupper som administratörer, handläggare och chefer? 

- Kommer befattningsbeskrivningar ändras för grupper som 
administratörer, handläggare och chefer som samtidigt är 
legitimerade läkare eller sjuksköterskor, så att 
befattningsbeskrivningarna utökas med klinisk verksamhet? 

- Kommer nyrekrytering av ledningsarbete inom administrationen att 
prioritera mixad tjänst med klinisk verksamhet?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), personalfrågor 
och brukarråd, som lämnar följande svar: 
”Hälso- och sjukvårdens personal- och kompetensförsörjning är en av 
vårdens största utmaningar idag. Vårdkompetens är ofta ett krav och en 
tillgång för de yrkesgrupper som lyfts i interpellationen. Det kan handla om 
att kunna leda, styra och förstå verksamheten, ha förtroende i verksamheten 
samt förutsättningar att kunna leda i utveckling. Varje rekrytering är dock 
unik när det gäller kompetensbehov och förutsättningar, och det innebär att 
vårdkompetens inte alltid krävs, medan vissa tjänster krävs i högre grad 
särskilda specialistkompetenser. 
För att kunna arbeta med kombinerade tjänster krävs en tjänstgöring med 
sådan omfattning att kompetens och kunskap om arbetssätt och rutiner kan 
underhållas, endast enstaka pass ger inte den kontinuitet som krävs. 
Kombinerade tjänster använder sig regionen redan av, inte minst under 
sommaren. 
Ytterligare kombinerad tjänstgöring förutsätter alltså att den kliniska 
tjänstgöringen kan genomföras i en större omfattning och regelbundenhet, 
för att komma upp i en tillräcklig kontinuitet. Om den administrativa delen 
inte redan inledningsvis har en mindre omfattning, är risken stor att arbetet 
endast sprids på fler administratörer. 
När det gäller just läkare som är chefer i verksamheten är det idag mycket 
vanligt att någon del av arbetet är kliniskt, utan att nödvändigtvis anses vara 
en kombinerad tjänst. Upplägg och omfattning styrs då av den enskilda 
verksamheten, utifrån lokala behov och förutsättningar. 
Med hänvisning till vad som skrivits ovan finn inte några särskilda och 
ytterligare krav från politiken att detaljstyra verksamhetens upplägg för 
kombinationstjänster planerade.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad gör regionstyrelsens ordförande för att stärka den 

fast anställda sjukvårdspersonalen, ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Claus Zaar (SD) 
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§ 146  Ärendenummer RS 2023/1345 

Svar på interpellation - Vad görs för att stärka 
yrkesgruppen medicinska sekreterare, ställd av Bo 
Karlsson (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Bo Karlsson (SD) har ställt följande interpellation till Angelica Katsanidou 
(S), ordförande i regionstyrelsen: 
”Yrkesgruppen medicinska sekreterare är avgörande för att sjukvården ska 
fungera, när det gäller medicinsk dokumentation och flera andra relaterade 
uppgifter. Idag pågår en process inom regionen med införande av 
taligenkänning, vilken är tänkt att även effektivisera de medicinska 
sekreterarnas arbete och därmed även kunna frigöra tid för ytterligare 
arbetsuppgifter, som i sin tur skulle kunna lätta sjukvårdspersonalens 
administrativa börda. 
Likväl poängteras på flera kliniker runtom i regionen att det snarast är brist 
på medicinska sekreterare (ej att förväxla med etikettpersonalgrupperna 
administratörer och handläggare). Läkares och annan sjukvårdspersonals 
administrativa börda har ökat de senaste åren: som en klinik har framhållit 
för oss: när mer tid läggs på administration, blir risken att missa 
sjukdomstillstånd större, vilket leder till lägre patientsäkerhet. På flera 
kliniker framhålls att sekreterarbristen medför att sjukvårdspersonalens 
administrativa börda ökar. Samtidigt framhålls att de medicinska 
sekreterarna idag ofta har svårt att hinna med sina uppgifter. 
Med anledning av ovanstående, vill vi ställa följande frågor: 

1. Vilket behov ser du att stärka yrkesgruppen medicinska sekreterare, 
så att gruppen kan utföra administrativa uppgifter till sin fulla 
potential och avlasta sjukvårdspersonalen så mycket som möjligt? 

2. Vad görs idag konkret ute i verksamheten för att, bland annat kopplat 
till arbetet med taligenkänning, effektivisera de medicinska 
sekreterarnas arbete och bredda arbetsuppgifterna och säkra upp 
kompetensutveckling, för att avlasta sjukvårdspersonalen ytterligare 
(se även fråga 1 ovan). 

3. Hur ser rekryteringsmöjligheterna ut vad gäller medicinska 
sekreterare på lång och kort sikt.” 
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Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), personalfrågor 
och brukarråd: 
”Att stärka och utveckla gruppen medicinska sekreterare ligger både i 
verksamhetens och yrkesgruppens intresse. Medicinska sekreterarna bidrar 
till god patientsäkerheten och att läkare och sjuksköterskor i större 
utsträckning kan ägna sin tid åt patienter i stället för administration. 
Administrativa arbetsuppgifter är i ständig avveckling och utveckling. De 
medicinska sekreterarna gör idag långt fler arbetsuppgifter än att 
transkribera/skriva diktat. Ett exempel är att boka in receptförnyelser som 
kommer in via e-tjänster eller telefonrådgivning, vilket avlastar andra 
legitimerade yrkesgrupper. 
Flera projekt genomförs för att effektivisera och utveckla de medicinska 
sekreterarnas arbete. De senaste åren har en stor andel medicinska 
sekreterare erhållit en fördjupad utbildning i kodning enligt ICD-10. 
Samtidigt har vi verktyget taligenkänning som både är ett verktyg och ett 
arbetssätt. Hittills har det använts i projektform men som nu planeras för en 
möjlig bredare användning. 
Vidareutbildning är viktigt för utvecklingen, både av yrkesgruppen och 
regionen och taligenkänning har potential att skapa utrymme för 
yrkesrollsutveckling för gruppen medicinska sekreterare. 
Framöver planeras fortsatta utbildningar genomföras för att vinna mer på 
digitaliseringen av den medicinska administrationen. När det kommer till 
taligenkänningen behöver de arbeten/projekt som är i gång följas nogsamt 
för att se omfattningen av tid som kan användas för att avlasta 
sjukvårdspersonal med möjliga administrativa arbetsuppgifter. 
Regionen bedömer att det kommer att vara fortsatt kritiskt gällande 
tillgången av nyexaminerade medicinska sekreterare. De två 
folkhögskoleutbildningarna regionen samarbetar med anses vara avgörande 
för kompetensförsörjningen på området. 
Slutligen ska sägas att överflödig administration inte hör hemma i en 
organisation som måste se över sina kostnader i tider av realminskningar av 
den statliga finansieringen av vården. Men som våra medicinska sekreterare 
dagligen visar så är administrationen av vården livsviktigt. Mycket kan göras 
effektivare, men att administrationen inte försvinner med administratörerna.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad görs för att stärka yrkesgruppen medicinska 

sekreterare, ställd av Bo Karlsson (SD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Protokollsutdrag till:  Bo Karlsson (SD) 
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§ 147  Ärendenummer RS 2023/852 

Svar på interpellation - Vad kommer den framtida 
busstrafiken att kosta, ställd av Martin Kirchberg (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till Peter Vretlund 
(S), ordförande i kollektivtrafiknämnden: 
”Region Kalmar läns rapport ”Miljökrav vid upphandling av kollektivtrafik - 
en förstudie” redovisar en förstudie kring kollektivtrafikens nya lagkrav om 
att en andel av fordonen ska vara ”utsläppsfria” inför nästa 
trafikupphandlingar av linjetrafik 2027 och servicetrafik 2026. 
Kraven är sprungna ur EU:s ”Clean Vehicle Directive”. Enligt EU betyder 
”utsläppsfria” bara att fordonen saknar avgasrör. Kraven innebär att ett stort 
antal bussar i de kommande upphandlingarna kommer att behöva vara 
batteridrivna. 
Förstudien berör inte de kostnader dessa krav för med sig. 
Sverigedemokraterna ser med stor oro på hur miljömål med obestämbar 
nytta, beslutade av andra länders politiker, tillåts att sluka skattemedel som 
istället borde gå till sjukvården. 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 

• Hur bedömer du att kostnaderna kommer att utvecklas, jämfört med 
idag, för de kommande upphandlingarna av linjetrafik 2027 och 
servicetrafik 2026?” 

Interpellationssvar 
Peter Vretlund (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Fråga: Hur bedömer du att kostnaderna kommer att utvecklas, jämfört med 
idag, för de kommande upphandlingarna av linjetrafik 2027 och servicetrafik 
2026? 
Kalmar länstrafik upphandlar regelbundet ny trafik för att utföra allmän 
kollektivtrafik och särskilda persontransporter i Kalmar län. För närvarande 
pågår arbetet med att upphandla trafik för två avtal som snart löper ut: 

• 2017 års avtal som avser linjetrafik med buss. Avtalet upphör 2027-
08-15. 

• 2020 års avtal som avser serviceresor. Avtalet upphör från 2025-12-
31. 
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Upphandlingarna avser transporttjänster och inkluderar både förare, fordon, 
service, reparationer, arbetsledning med mera. De krav som ställs i Clean 
Vehicle Directive (EU-direktiv implementerats i svensk lag) avser en 
komponent i upphandlingen, nämligen fordonen, och reglerar lägstanivån för 
andelen rena fordon (som rena fordon räknas fordon som drivs på HVO100, 
RME, etanol, biogas, el eller vätgas) och utsläppsfria fordon (som 
utsläppsfria fordon räknas fordon som drivs på el eller vätgas) som ska 
upphandlas av offentlig sektor. Upphandlingsarbetet är belagt med sekretess 
och något tydligt svar på vad den nya trafiken kommer att kosta finns inte att 
få förrän upphandlingen är klar. Upphandlingarna utförs i enlighet med lagen 
om offentlig upphandling (LOU).  

• Anbudsförfrågningarna annonseras enligt gällande regelverk och 
intresset för en anbudsförfrågan påverkas av hur många andra 
anbudsförfrågningar som finns på marknaden vid 
annonseringstillfället, och vilka förfrågningar trafikföretagen väljer 
att lägga anbud på. Det är önskvärt med flera anbud så att konkurrens 
mellan anbuden råder. 

• Hur trafiken planeras (fordonsutnyttjandet) påverkar kostnaden. 
Antalet mil ett fordon rullar styr kostnaden, ju fler mil per omlopp 
desto lägre blir priset. Även antal fordon och olika storlekar på 
fordon påverkar priset. Ju enhetligare fordonsflotta desto lägre pris. 

• Varje trafikföretag förhandlar i sin tur med olika fordonstillverkare 
för att få bästa pris på de fordon som företaget avser inhandla för att 
kunna möta kraven i upphandlingen. 

• Förarkostnaden utgör den största kostnaden i en trafiktjänst och 
brukar uppskattas till cirka 60 procent av trafikkostnaden. 

• Region Kalmar län har som målsättning att bli en fossilbränslefri 
region till år 2030 och Kalmar läns kollektivtrafik på väg drivs sedan 
2020 helt fossilbränslefritt med biogas och HVO100. 

• Ser man till inköpskostnaden för bussar är elektriska fordon dyrast, 
därefter följer biogasfordon och billigast är fordon med 
förbränningsmotorer som kan drivas med HV0100 eller diesel. Då 
man tittar på kostnaden för att inneha och använda ett elektriskt 
fordon över en längre tid (upphandlingsperiod) visar beräkningar 
utförda av Region Skåne och Region Västra Götaland att elfordonet 
blir billigare än fordon med förbränningsmotorer då de elektriska 
fordonen har färre rörliga delar och är billigare att underhålla och 
driva (laddning sker i hög grad nattetid). Ett antal regioner har också 
genomfört upphandlingar där olika fossilbränslefria drivmedel fått 
konkurrera fritt med varandra och där elektrisk drift vunnit med 
lägsta pris. Det finns därför i dagsläget inget skäl att tro att det är just 
elektrisk drift som kommer att göra den nya trafiken dyrare. 

• Vinsterna med elektrisk drift jämfört med annan fossilbränslefri drift 
är kända både ur ett klimatperspektiv och ur ett hälsoperspektiv. 
Minskade koldioxidutsläpp ger minskad klimatpåverkan. Minskade 
utsläpp av kväveoxider, kolväten och partiklar gör luften 
hälsosammare att andas vilket är särskilt viktigt i tätorter där 
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människor vistas nära trafiken. Det är därför kraven på ökad 
elektrifiering i ett första skede riktar sig mot stadstrafiken. 

Kostnaden för trafiken i de kommande upphandlingarna påverkas av en lång 
rad olika faktorer, varav några belysts ovan. Kalmar länstrafik arbetar för att 
ta fram attraktiva förfrågningsunderlag som ger flera anbud som 
konkurrensutsätts. Målsättningen är att även framöver förse länsinnevånarna 
med en hållbar, attraktiv och prisvärd kollektivtrafik som bidrar till regional 
utveckling.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad kommer den framtida busstrafiken att kosta, 

ställd av Martin Kirchberg (SD). 
2. Interpellationssvar från Peter Vretlund (S). 

 
Protokollsutdrag till: Martin Kirchberg (SD) 
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§ 148  Ärendenummer RS 2023/1332 

Svar på fråga - Region Kalmar bör se över utgiften för 
uteblivna besök, ställd av Monica Ljungdahl M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Monica Ljungdahl (M) har ställt följande fråga till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Uteblivna besök, vilket innebär att patienter inte dyker upp vid avtalad tid 
för sitt sjukvårdsbesök, resulterar i onödiga förseningar för andra patienter 
som väntar på sina vårdbesök. Detta sker både på grund av att avsatta tider 
för patientmöten inte nyttjas och på grund av att de patienter som missar sina 
bokningar behöver omplaceras till nya tillgängliga tider. 
Under de senaste fem åren har det i genomsnitt varit 27 627 fall av uteblivna 
besök per år baserat på regionens primärvårdsenheter samt mottagningarna 
vid de tre sjukhusen i länet (totalt 131). Hittills detta år har det rapporterats 
över 19 000 uteblivna besök. 
I Region Kalmar län debiteras de patienter som uteblivit från ett 
sjukvårdsbesök endast med patientavgiften. I andra regioner, däribland våra 
grannregioner: Skåne, Blekinge samt Kronoberg, tas en högre avgift ut från 
patienterna. 
Reglerna för avgifterna varierar mellan ovan nämnda regioner. Till exempel 
debiteras ett uteblivet besök hos dagkirurgi med 1000 kronor i Region 
Blekinge. I Region Kronoberg tillkommer en avgift på 550 kronor vid 
uteblivet besök hos sjukhusläkare. Ett uteblivet besök på hälsocentral i 
Region Skåne debiteras med 400 kronor. 
Genom en ökning av patientavgiften inom Region Kalmar län och samtidigt 
förhoppningsvis minska antalet uteblivna besök kan flera fördelar uppstå: 

- Minskade vårdköer och minskad väntetid för patienterna. 
- Stärkt ekonomi för Regionen. 
- Tydliga signaler hur högt Regionen värdesätter sjukvården. 

Med anledning av ovanstående vill jag fråga Mattias Adolfson (S): 
- Kan regionmajoriteten tänka sig ge regiondirektören i uppdrag att se 

över Region Kalmar läns patientavgifter för uteblivna besök så att de 
mer liknar övriga regioners avgifter?” 
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Svar på fråga 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på frågan: 
”På regionstyrelsen har beslut tagits att genomföra en översyn av taxor och 
avgiftsnivåer inför ställningstagande och beslut i samband med fastställande 
av Regionplan 2024–2026 i regionfullmäktige.” 

Handlingar 
1. Fråga - Region Kalmar bör se över utgiften för uteblivna besök, ställd 

av Monica Ljungdahl M). 
2. Svar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Monica Ljungdahl (M) 
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§ 149  Ärendenummer RS 2023/1334 

Svar på fråga - Tillgänglighetsvandring på 
folkhögskolorna, ställd av Carl Dahlin (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Fråga 
Carl Dahlin (M) har ställt följande fråga till Karin Helmersson (C), 
ordförande i regionala utvecklingsnämnden och folkhögskolestyrelsen: 
”Flera av regionens folkhögskolor är i varierande grad i behov av 
upprustning i allmänhet. Internaten, inte bara dock, i synnerhet - särskilt vad 
gäller anpassningar för elever med funktionsvariationer. 
Vid vissa skolor är det så pass långt eftersatt vad gäller 
tillgänglighetsanpassning, att de tvingas säga nej till elever med särskilda 
funktionsvariationer. 
När Funktionshinderrådet träffats i regionens regi har de informerats om 
detta. Då samtliga organisationer däri är intresserade av mer faktiskt 
inflytande i regionen, var det flera som såg positivt på om rådet skulle 
beredas möjlighet att delta vid tillgänglighetsvandringar som skulle kunna 
arrangeras på skolorna likt det Kalmar kommun genomförde nyligen på 
Kvarnholmen. 
Regionens folkhögskolor vänder sig bland annat till elever med olika 
särskilda behov. Får de en möjlighet att slutföra sin skolgång eller gå en 
utbildning som leder dem till mer individuell frihet är det en vinst för 
samhället. Mer anpassade lokaler i allmänhet och internats-boende i 
synnerhet skulle öppna upp för fler att studera vid folkhögskola - till att börja 
med de som skolan idag tvingas säga nej till då den ej är anpassad efter deras 
behov. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Karin Helmersson (C): 

- Kan majoritetspartierna tänka sig bjuda in företrädare för regionens 
Funktionshinderråd att specifikt vid folkhögskolorna delta vid 
tillgänglighetsvandringar, så att regionen kan ta del av deras 
erfarenheter, råd och rekommendationer som kan leda till att fler 
elever med olika funktionsvariationer kan få möjlighet att utbilda sig 
vid regionens folkhögskolor?” 
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Svar på fråga 
Karin Helmersson (C) lämnar följande svar på frågan: 
”Carl Dahlin (M) har ställt en fråga till mig om majoritetspartierna kan tänka 
sig att bjuda in representanter för regionens funktionshinderråd för att göra 
tillgänglighetsvandringar på regionens folkhögskolor. 
Carl lyfter en väldigt viktig och relevant fråga. För mig är det väldigt viktigt 
att alla våra folkhögskolor ska vara så tillgängliga som bara är möjligt. 
Tillgänglighetsfrågan är också en fråga som är högt upp på dagordningen för 
våra folkhögskolor och min bild är att våra skolor har en bra koll på vilka 
behov som finns. 
Medlemmar ur funktionshinderrådet har vid flera tillfällen varit på plats på 
folkhögskolorna, framför allt innan pandemin. De personer som varit där kan 
ha varit det både som representanter för funktionshinderrådet, men också 
som representanter för andra organisationer eller som kursdeltagare. Vid 
dessa tillfällen så har det funnits tillfälle att lämna synpunkter på 
tillgängligheten vilket också har gjorts i stor utsträckning vilket också har 
dokumenterats. 
Under 2020 genomfördes en inventering avseende brister i tillgänglighet 
tillsammans med sakkunnig certifierad tillgänglighetskonsult. Alla egenägda 
fastigheter inventerades med aspekt på tillgänglighet och användbarhet för 
personer med funktionsvariation- Miljöer inventerades utifrån följande 
aspekter; fysisk, auditivt, visuellt och kognitivt. Regionfastigheter arbetar 
kontinuerligt med att vid varje tillfälle de gör projekt eller underhåll i 
regionens byggnader ta med och åtgärda de brister som redovisas i 
rapporten. Några enskilda ärenden för att enbart åtgärda vissa brister har 
prioriterats utifrån angelägenhetsgrad. Regionfastigheter har detaljerad och 
väl dokumenterad kunskap om de brister som föreligger. 
Tillgängligheten diskuteras återkommande i den styrgruppen för 
fastighetsfrågor med representanter från Regionfastigheter på olika nivåer 
samt bildningschef. Bildningschef inventerar eventuellt nytillkomna 
behov/tillgänglighetsbrister med rektorsgruppen inför varje styrgrupp. 
Medlemmar i funktionshinderrådet har varit välkomna att besöka skolorna 
och kommer också att vara det i framtiden, precis som andra 
funktionshinderorganisationer. Deras synpunkter är alltid värdefulla. Att 
centralt organisera tillgänglighetsvandringar ser jag inte som det bästa 
arbetssättet utan det är bättre om kontakt tas direkt med aktuell rektor för att 
genomföra besök i syfte att prata tillgänglighetsfrågor.” 

Handlingar 
1. Fråga - Tillgänglighetsvandring på folkhögskolorna, ställd av Carl 

Dahlin (M). 
2. Svar från Karin Helmersson (C) 

 
Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
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§ 150  Ärendenummer RS 2023/1336 

Svar på fråga - Hur kommer sparkraven och 
förändringarna i Oskarshamn att påverka Västerviks 
sjukhus, ställd av Maud Ärlebrant (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Maud Ärlebrant (KD) har ställt följande fråga till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Med tanke på de sparkrav som föreligger i regionen samt de förändringar 
och den oro som finns i Oskarshamn vill jag ställa följande fråga till Mattias 
Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
- Kommer sparkraven och förändringarna i Oskarshamn att påverka 
Västerviks sjukhus?” 

Svar på fråga 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på frågan: 
”Regionens tre sjukhus kommer alla att i ett kortare perspektiv påverkas av 
både arbetet med hyroberoende och ekonomin. Förändringarna kommer att 
variera över tid, och sjukhusen kommer behöva hjälpas åt för att klara 
verksamheten. I det längre perspektivet behöver alla tre sjukhusen utvecklas 
efter principerna om nära vård. Det handlar om utveckling, inte avveckling 
eller avlövning, däremot innebär det förändring, eftersom vi vet att vi inte 
klarar vården i framtiden om vi inte ändrar arbetssätt och fördelning av 
arbetet. 
Förändringarna i Oskarshamn är kopplade till bemanningsfrågan. De 
kommer att innebära att ett litet antal patienter som tidigare vårdats i 
Oskarshamn nu vårdas i Kalmar eller Västervik. Medicinklinikerna i Kalmar 
och Västervik är informerade och anser inte att det innebär något problem. 
Hur Västerviks sjukhus påverkas när även de börjar arbeta mer operativt 
medbemanningsbolagsfrågan finns inga svar om ännu, men skall de minska 
på bemanningsbolag så kommer den dagliga verksamheten påverkas liksom 
Kalmar och Oskarshamn.” 

Handlingar 
1. Fråga - Hur kommer sparkraven och förändringarna i Oskarshamn att 

påverka Västerviks sjukhus, ställd av Maud Ärlebrant (KD). 
2. Svar från Mattias Adolfson (S). 

Protokollsutdrag till: Maud Ärlebrant (KD) 
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§ 151  Ärendenummer RS 2023/1361 

Svar på fråga - Konsekvenser av nedläggning av BUP-
mottagningen i Vimmerby, ställd av Åke Nilsson (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Åke Nilsson (KD) har ställt följande fråga till Lena Granath (V), regionråd 
med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), personalfrågor och brukarråd: 
”Ett av de stora orosmomenten i dagens Sverige är den ökande psykiska 
ohälsan bland unga. Under många år har regionerna brottats med stora 
svårigheter att möta behovet, samtidigt som bristen på barn- och 
ungdomspsykiatrisk kompetens är stor. 
Majoriteten för Region Kalmar län (S, C och V) har tagit fram ett sparpaket, 
där bland annat stängning av den barn- och ungdomspsykiatriska 
mottagningen (BUP) i Vimmerby, som betjänar barn och ungdomar i 
åldrarna 0–18 år bosatta i Hultsfreds och Vimmerby kommuner. Istället 
kommer de att hänvisas till mottagningarna i Oskarshamn och Västervik. 

- Vilken konsekvensanalys har gjorts över hur den planerade 
förändringen i vårdutbudet kommer att drabba målgruppen barn och 
ungdomar med psykiatriska problem i Hultsfreds och Vimmerby 
kommuner kontra regionens samlade kostnader?” 

Svar på fråga 
Lena Granath (V) lämnar följande svar på frågan: 
”I dagsläget tar BUP-mottagningen i Vimmerby emot patienter onsdagar och 
fredagar. Dessa dagar bemannas mottagningen av personal som reser från 
Västervik och en medicinsk sekreterare. I Vimmerby erbjuder mottagningen 
terapeutiska samtal, medicinuppföljning samt pågående neuropsykiatriska 
utredningar. Övrigt behandlingsutbud såsom nybesök, akutbesök, 
läkarbesök, medicininsättning samt start av neuropsykiatriska utredningar 
erbjuds inte, utan erhålls på andra mottagningar och avdelningar. Utöver 
mottagningens begränsade verksamhet ska tilläggas att den enbart tar emot 
barn- och ungdomar i södra Hultsfred. Barn- och ungdomar i Vimmerby 
samt norra Hultsfred åker i första hand redan idag till Västervik. 
Nuvarande upplägg skapar vissa svårigheter. Lokalerna är små, 
kompetensförsörjningen försvåras i en liten verksamhet, personalens 
pendlande innebär förlorad tid som skulle kunna läggas på kliniskt arbete 
samt att upplägget försvårar och i praktiken omöjliggöra uppfyllnad av 
patientlöftet. 
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En initial riskbedömning har gjorts av ansvarig chef i Västervik och 
Vimmerby. Nu påbörjas ett arbete inom barn- och ungdomspsykiatrin med 
att planera för hur en omställning kan gå till och när. I detta ingår en risk- 
och konsekvensbedömning. 
Alla barn och ungdomar inom BUP ska erbjudas en jämlik och 
kunskapsbaserad vård vilket också är utgångspunkten i det förslag på 
omställning som tagits fram. Förslaget innebär att öppenvården inom BUP 
fortsättningsvis ska bedrivas från Västervik, Oskarshamn och Kalmar. Som 
ett komplement till mottagningarna i Västervik och Oskarshamn skapas ett 
mobilt mellanvårdsteam för BUP. Teamet ska kunna ge insatser i hemmet till 
barn/unga och familjer. Syftet är att stärka patienten och familjen och 
därigenom reducera behovet av återinläggning i heldygnsvård.” 

Handlingar 
1. Fråga - Konsekvenser av nedläggning av BUP-mottagningen i 

Vimmerby, ställd av Åke Nilsson (KD). 
2. Svar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Åke Nilsson (KD) 
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§ 152  Ärendenummer RS 2023/1360 

Svar på fråga - När kommer p-platsen för akutpatienter 
att bli verklighet, ställd av Sven Sparavec (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Sven Sparavec (M) har ställt följande fråga till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”I mars månad 2023 utlovade Mattias Adolfson (S) och regionmajoriteten att 
man skulle se över och införa parkeringsruta utanför akutmottagningen vid 
Länssjukhuset i Kalmar. Det har gått sex månader senare och inget har 
inträffat. 
Önskemålet var att införa 1–2 parkeringsrutor som är för anhöriga som 
lämnar av patient på akutmottagningen, med skyltar om en parkeringstid på 
maximalt, till exempel, tio minuter. 
Med anledning av ovanstående vill jag därför fråga Mattias Adolfson (S): 

- När kommer p-platsen för akutpatienter att bli verklighet såsom du 
försäkrade för ett halvår sedan?” 

Svar på fråga 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på frågan: 
”Antalet fastighetsärenden som pågår inom Region Kalmar län är stort. 
Utredning med översyn och omprioritering av zonerna vid akutmottagningen 
vid Länssjukhuset har påbörjats av Regionservice och kommer att slutföras 
under hösten 2023.” 

Handlingar 
1. Fråga - När kommer p-platsen för akutpatienter att bli verklighet, 

ställd av Sven Sparavec (M). 
2. Svar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Sven Sparavec (M) 
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§ 153 

Anmälningsärenden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

Bakgrund 
Följande ärenden anmäls till regionfullmäktige för kännedom: 
1. Inkomna motioner och medborgarförslag: 

a. Motion - Skolbio som kulturresa, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2023/957). 

b. Medborgarförslag – Patientavgift vid årligt tandläkarbesök (RS 
2023/285). 

c. Medborgarförslag - Tremånaders gratis kollektivtrafikbiljett till 
nyinflyttade (RS 2023/995). 

d. Medborgarförslag - Högkostnadsskydd på 1177.se (RS 
2023/1233). 

e. Medborgarförslag - Region Kalmar län ska bojkotta företag på 
Ukrainas ”svarta lista” (RS 2023/1259). 

f. Beslut om överlämnat medborgarförslag - Anlägg en gång- och 
cykelväg mellan Nybro och Kalmar (RS 2023/339). 

2. Protokoll från regionstyrelsen, nämnder och beredningar: 
a. Protokoll från regionstyrelsen den 13 juni och den 13 september 

2023 (RS 2023/8). 
b. Protokoll från regionala utvecklingsnämnden den 23 augusti 2023 

(RS 2023/21). 
c. Protokoll från kollektivtrafiknämnden den 13 juni och den 24 

augusti 2023 (RS 2023/24). 
d. Protokoll från patientnämnden den 15 juni 2023 (RS 2023/407). 
e. Protokoll från beredningen för hälso- och sjukvård den 8 juni 

2023 (RS 2023/18). 
f. Protokoll från beredningen för hållbarhet och folkhälsa den 12 

juni 2023 (RS 2023/16). 
g. Protokoll från beredningen för forskning, utveckling och e-hälsa 

den 30 maj 2023 (RS 2023/17). 
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3. Övriga anmälningsärenden: 
a. Protokoll från regionrevisorerna den 7 juni och 30 augusti 2023 

(RS 2023/173). 
b. Protokoll från regionrevisorernas presidium den 8 september och 

15 september 2023 (RS 2023/173). 
c. Regionstyrelsens beslut om ändamålsenlighet för hel- och 

delägda bolag 2022. 
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Regionfullmäktige Region Kalmar län den 28 september 2023 

Protokollsbilaga 1. Omröstningslista § 117 Svar på motion - Mer sjukvård - mindre pappersarbete 

 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Per Wimarsson (S) Ja   

Malin Wimmerström (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Lena Persson (S) Ja   

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Peter Högberg (S) Ja   

Peter Vretlund (S) Ja   

Leila Radovic (S) Ja   

Elin Seinehed (S) Ja   

Martina Aronsson (S) Ja   

Per Adolfsson n(S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Malin Anell (S) Ja   

Anders Henriksson (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Sara-Lisa Ekdahl (S) Ja   

Marie Fransson (S) Ja   

Lasse Johansson (S) Ja   

Ilko Corcovic (S) Ja   

Per-Olof Johansson (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Karin Helmersson (C) Ja   

Ingela Svensson (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Mahmoud Al Mokdad (C) Ja   

Bengt Thörnblad (C) Ja   

Emmy Ahlstedt (C) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Jonny Andersson (V) Ja   

Gylfi Saemundsson (V) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Malin Sjölander (M)   Avstår 

Emil Jörgensen (M)   Avstår 

Åsa Ottosson (M)   Avstår 

Robin Hanzl (M)   Avstår 

Lennart Hellström (M)   Avstår 

Pär-Gustav Johansson (M)   Avstår 

Daniel Lindvall (M)   Avstår 

Sven Sparavec (M)   Avstår 

Emma Lilliehorn (M)   Avstår 

Monica Ljungdahl (M)   Avstår 
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Carl Dahlin (M)   Avstår 

Eila Medin (M)   Avstår 

Jimmy Loord (KD)   Avstår 

Maud Ärlebrant (KD)   Avstår 

Åke Nilsson (KD)   Avstår 

Anders Andersson (KD)   Avstår 

Chatrine Pålsson Ahlgren (KD)   Avstår 

Margreth Johansson (KD)   Avstår 

Arne Sjöberg (KD)   Avstår 

Helena Berzelius (KD)   Avstår 

Martin Kirchberg (SD)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Leif Gustavsson (SD)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Petra Whidotti (SD)  Nej  

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  

Claus Zaar (SD)  Nej  

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Petra Gustavsson (SD)  Nej  

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat 35 12 20 
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Regionfullmäktige Region Kalmar län den 28 september 2023 

Protokollsbilaga 2. Omröstningslista § 120 Svar på motion - Fler chefer och handläggare ska kunna 

arbeta direkt i vården 

 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Per Wimarsson (S) Ja   

Malin Wimmerström (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Lena Persson (S) Ja   

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Peter Högberg (S) Ja   

Peter Vretlund (S) Ja   

Leila Radovic (S) Ja   

Elin Seinehed (S) Ja   

Martina Aronsson (S) Ja   

Per Adolfsson n(S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Malin Anell (S) Ja   

Anders Henriksson (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Sara-Lisa Ekdahl (S) Ja   

Marie Fransson (S) Ja   

Lasse Johansson (S) Ja   

Ilko Corcovic (S) Ja   

Per-Olof Johansson (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Karin Helmersson (C) Ja   

Ingela Svensson (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Mahmoud Al Mokdad (C) Ja   

Bengt Thörnblad (C) Ja   

Emmy Ahlstedt (C) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Jonny Andersson (V) Ja   

Gylfi Saemundsson (V) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Malin Sjölander (M)   Avstår 

Emil Jörgensen (M)   Avstår 

Åsa Ottosson (M)   Avstår 

Robin Hanzl (M)   Avstår 

Lennart Hellström (M)   Avstår 

Pär-Gustav Johansson (M)   Avstår 

Daniel Lindvall (M)   Avstår 

Sven Sparavec (M)   Avstår 

Emma Lilliehorn (M)   Avstår 
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Monica Ljungdahl (M)   Avstår 

Carl Dahlin (M)   Avstår 

Eila Medin (M)   Avstår 

Jimmy Loord (KD) Ja   

Maud Ärlebrant (KD) Ja   

Åke Nilsson (KD) Ja   

Anders Andersson (KD) Ja   

Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) Ja   

Margreth Johansson (KD) Ja   

Arne Sjöberg (KD) Ja   

Helena Berzelius (KD) Ja   

Martin Kirchberg (SD)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Leif Gustavsson (SD)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Petra Whidotti (SD)  Nej  

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  

Claus Zaar (SD)  Nej  

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Petra Gustavsson (SD)  Nej  

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat 43 12 12 
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